
FOCUS
JAARUITGAVE VAN HET VHCP

De onzichtbare krachten:
Mensen in de Chemie

MAART
2024

Vrachtwagenchauffeurs:  

Zingeving
Zoektocht naar

verdieping in de
chemie

“Als handelsorganisatie zijn je
assets altijd de mensen”

De ruggengraat van de logistieke chemieketen



2

Inhoud
Terugblik 2023

Interviews

Leden VHCP

Dit jaar
  
Redactie en productie: 
Dian de Leeuw
Maartje Lith
Vormgeving: Thom Damen
Fotografie: Secretariaat 

VHCP Secretariaat
Postbus 80523, 2508 CM  ‘s Gravenhage
Tel. 070 - 750 31 00
www.vhcp.nl | vhcp@vhcp.nl 

VHCP Focus is de jaaruitgave van het VHCP, de vereniging voor de chemieketen. 
Voor het actuele nieuws, informeer naar de digitale nieuwsbrieven of kijk op 
www.vhcp.nl. Indien u geen Focus meer wenst te ontvangen van het VHCP, kunt 
u zich afmelden door een e-mail te sturen naar: VHCP@VHCP.nl

INHOUD

INHOUD

Jaaroverzicht VHCP

Responsible Care Jaarverslag

ICTA

Rogier Duijndam, Ocean Recruitment

Heino van Rekum & Michael Maliepaard, Chauffeurs

Mari den Adel & Niels Vogelzang, Commissie Milieu & Veiligheid

Jeroen Wezemer & Jacques van Lindonk, Verdieping in de Chemie

Ledenoverzicht 2024

Nieuwe Leden

Medewerker in Beeld

Social Event

VHCP Agenda

4

32

30

9

16

23

26

8

8

12

14

22

VHCP-leden tijdens de nieuwjaarsbijeenkomst

Workshop CBAM en CSRD in de chemieketen



3

De Focus van vorig jaar ging over de ver-
storingen in chemical supply chain door 
het ingewikkelde geopolitieke speelveld 
als gevolg van oorlog en de pande-
mie. Hoewel het afgelopen jaar vanuit 
geopolitiek oogpunt ook niet onbewo-
gen was, blijft deze editie dichter bij huis 
door in te zoomen op een ander onmis-
baar element in de chemische keten: de 
mensen. 

In deze editie leest u een aantal inter-
views die in het teken staan van het 
gekozen thema. Het eerste interview 
is gehouden met Rogier Duijndam, 
recruiter in de chemiesector. Hij vertelt 
ons over ontwikkelingen op de chemische 
arbeidsmarkt, en hoe hij op passievolle 
wijze de juiste mensen aan de juiste ba-
nen weet te koppelen. We praten daar-
naast met twee vrachtwagenchauffeurs, 
werkzaam bij VHCP-leden Steenbergen 
Transport en Geodis, over hun leven on 
the road. We zetten nog twee mensen 
in het zonnetje, Mari den Adel (Brenn-
tag) en Niels Vogelzang (Vivochem), 
omdat Mari na 38 jaar bij Brenntag met  
pensioen is gegaan en Niels het voor-
zittersstokje van de Milieu & Veilig-
heid-commissie van hem heeft overge-
nomen. Als laatst is het secretariaat in 
gesprek gegaan met Jeroen Wezem-
er en Jacques van Lindonk, de mana- 
ging directors bij Grolman en Will & Co. 
Zij vertellen hoe zij zingeving een 
podium geven binnen hun bedrijf, een 
fundamenteel onderdeel als het gaat 
om de mensen in de chemie en hun mis-
sie om bij te dragen aan een duurzame 
chemiesector.

Daarnaast blikken we in deze Focus  
terug op de ontwikkelingen die het 
VHCP met zijn leden heeft doorge-
maakt. We hebben onder andere in-
teressante commissievergaderingen 
gehad en onze jaarvergadering ge-
houden bij CIRCL in Amsterdam, het 
circulaire gebouw van de ABN Amro. 
Daarbij verzorgde econoom Han de 
Jong een boeiende lezing over interna-
tionale chemiehandel en globalisering. 

Er waren verschillende netwerk- en kennisactiv-
iteiten, zoals een goed bezochte workshop over 
(bijna-)incidenten. Tijdens het Social Event zijn 
de deelnemers van het VHCP en de JIDC in de 
watten gelegd in het pittoreske De Lutte. De 
lunchlezing in de Rotterdamse Sociëteit De Maas 
was niet alleen zeer leerzaam door een lezing van 
Alexander Wessels, de Global CEO van  
Caldic, maar ook een unieke netwerkkans omdat 
deelnemers nadrukkelijk zijn uitgenodigd jonge 
medewerkers mee te nemen, waaraan 
uitgebreid gehoor is gegeven! Ook heeft het VHCP 
nieuwe leden welkom mogen heten, en hebben een 
aantal zeer gewaardeerde betrokkenen afscheid 
genomen. U leest het allemaal in deze Focus.

Wij wensen u veel leesplezier en kijken uit naar een 
jaar waarin eenieder nog meer oog heeft voor het 
belangrijkste asset binnen zijn bedrijf: de mensen!

Robert Stuyt
Secretaris VHCP

VOORWOORD
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In het kader van ‘mensen in 
de chemie’ heeft het VHCP 
dit jaar extra veel aandacht  
besteed aan de sociale wereld.  
Omdat we er trots op zijn dat we 
al sinds 1946 binnen de sector 
samenwerken om de chemiedis-
tributie veiliger en duurzamer 
te maken, vonden we het tijd 
om onszelf ook naar de buiten- 
wereld te kunnen profileren. 
Daarom is het VHCP sinds 2023 
ook op LinkedIn te vinden. 

Daarnaast bood het VHCP 
dit jaar expliciet de kans aan 
leden om bij activiteiten jonge 
collega’s mee te nemen. Daar 
is uitgebreid gehoord aan ge-
geven tijdens de lunchlezing bij 
Sociëteit aan de Maas. Ook is de 
onderlinge communicatie ver-
beterd door een nieuwe nieuws-
brief, waarin meer persoonlijke 
aandacht wordt besteed aan alle 
leden en de activiteiten binnen 
ons hechte netwerk.

Hieronder volgt een overzicht 
van enkele hoogtepunten van 
de inhoudelijke werkzaam-
heden van het VHCP ge-
durende het afgelopen jaar,  
gebaseerd op de activiteiten van 
de vier commissies.

Milieu en Veiligheid
De chemieketen draagt met 
elkaar de verantwoordelijkheid 
om schade aan mens en milieu 
te voorkomen. Dagelijks zet-
ten chemiedistributeurs zich  
hiervoor in. De Commissie 
Milieu en Veiligheid biedt 
de leden een platform om 
praktische vraagstukken te 
delen en op de hoogte te 
blijven van ontwikkelingen.

Dit jaar is Mari den Adel met 
pensioen gegaan. Mari heeft 
ongeveer 40 jaar bij Brenntag 
gewerkt als SHE-manager en 
was meer dan 11 jaar voorzit-
ter van de Commissie Milieu 
& Veiligheid. Als opvolger ver-
welkomen we Jasper van Delft 
(Brenntag), die zijn expertise op 
het gebied van PGS15 mee-
neemt, en Niels Vogelzang van 
VivoChem, die het voorzitter-
schap heeft overgenomen.

De workshop over (bijna-)inci-
denten werd voor de vijfde keer 
georganiseerd en was een groot 
succes, met meer deelnemers 
dan ooit tevoren. Zoals in voor-
gaande jaren waren de meeste 
incidenten niet gerelateerd aan 
de chemie, maar eerder aan 

reguliere arbeidsrisico’s, zoals 
gladheid, struikelen of tillen.

Een kwestie die ons steeds 
meer bezighoudt, en naar 
verwachting ook in de toe-
komst zal blijven doen, is het 
dossier van Zeer Zorgwekkende 
Stoffen (ZZS). In het komende 
jaar treden er aanvullende 
regels met betrekking tot ZZS 
in werking, waaronder de 
introductie van een openbaar 
register dat alle ZZS-uitstoot 
in Nederland in kaart brengt. 
Het VHCP heeft hierover 
gesprekken gevoerd met het 
ministerie van Infrastructuur 
en Waterstaat om de zor-
gen van haar leden duidelijk 
te maken, aangezien zi j  
bezorgd zijn dat dit tot onrust 
onder omwonenden zal leiden. 
Daarnaast zal er een aanvullen-
de meldingsplicht komen voor 
ZZS in afvalstoffen.

Hoewel het Financiële Zeker-
heid-dossier niet nieuw op de 
agenda stond, was het even 
urgent. Bedrijven onder het 
Besluit risico’s zware ongeval-
len (Brzo) zullen binnen twee 
jaar na de inwerkingtreding van 
de Omgevingswet financiële 

JAAROVERZICHT 2023
ACTIVITEITEN EN RESULTATEN VAN HET VHCP

JAAROVERZICHT
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zekerheid moeten stellen. 
Volgens schattingen van de 
overheid zullen deze bedrij- 
ven naar verwachting jaarlijks 
tussen de €10.000 en €100.000 
extra kosten maken, bijvoor-
beeld voor het verstrekken 
van een bankgarantie of het 
afsluiten van een verzekering. 
De Commissie Milieu en Veilig-
heid heeft dit jaar een gesprek 
gevoerd met een expert van het 
Interprovinciaal Overleg (IPO) 
om de knelpunten opnieuw 
onder de aandacht te brengen. 
Ondanks de tegenstand zal 
de regeling in werking treden, 
maar het VHCP blijft in gesprek 
met het IPO en het ministerie 
om ervoor te zorgen dat de re-
geling uitvoerbaar blijft en de 
lasten voor de industrie beperkt 
blijven.

Stoffen  
Naast de regelgeving op het 
gebied van milieu en veiligheid 
richt het VHCP Platform Stof-
fen zich op het beleid en de  
regelgeving met betrekking tot 
chemische stoffen. 

Het VHCP blijft nauwlettend 
de REACH-revisie vanuit de EU 
volgen. Deze was eind 2023 
verwacht maar is inmiddels 
wederom uitgesteld. De Stof-
fencommissie heeft zich dit jaar 

verder op EU-niveau bezig ge-
houden met het restrictievoor-
stel voor microplastics, waarbij 
het VHCP zich zorgen maakt 
dat transporteurs mogelijk  
verantwoordel i jk worden 
gesteld voor verliezen van 
microplastics waar zij in de prak-
tijk vaak geen controle over heb-
ben.

Bovendien heeft het VHCP 
een position paper ingediend 
bij de EU, getiteld “Dubbele 
registratie voor polymeren”. 
De kern van dit standpunt is 
dat de registratieplicht voor 
monomeren moet vervallen 
zodra de polymerenregistratie 
wordt ingevoerd. Het is nog niet  
duidelijk welke polymeren hier-
onder vallen.

Het VHCP heeft dit standpunt 
gecommuniceerd aan het 
ministerie van Infrastructuur en 
Waterstaat, de European Chem-
ical Industry Council (Fecc), de 
Vereniging van de Nederlandse 
Chemische Industrie (VNCI), de 
Dutch Ureum Cycle Consortium 
(DUCC) en de Europese Com-
missie.

Nieuw in 2023 was ook het 
verbod op alle PFAS, be-

halve wanneer ze zogenaamd 
‘essentieel’ worden gebruikt. 
In de praktijk blijkt het ech-
ter moeilijk aan te tonen wat 
als essentieel gebruik wordt 
beschouwd. VHCP-leden 
hadden de mogelijkheid om tot 
25 september te reageren op 
een consultatie over de PFAS-re-
strictie.

Sinds april 2023 zijn meer dan 
100 chemische grondstoffen, 
ook wel precursoren genoemd, 
verboden omdat ze uitslui-
tend worden gebruikt bij de 
vervaardiging van harddrugs. 
Dit verbod op zogenaamde 
‘designer drugsprecursoren’ is 
mogelijk gemaakt door de Wet  
strafrechtelijke aanpak onder-
mijnende criminaliteit, die op 1 
januari 2022 is ingevoerd. 

Op 1 april 2023 is daarnaast 
formeel besloten om de 
Expertgroep drugsprecursoren 
op te richten, waarin het VHCP 
vertegenwoordigd is. Deze 
expertgroep, die al enige tijd 
in ontwikkeling was, bepaalt 
welke stoffen op de verboden 
lijst komen.

JAAROVERZICHT

Nieuwjaarsbijeenkomst
Algemene Ledenvergadering
4x Bestuursvergaderingen
4x Commissie Milieu & Veiligheid
3x Platform Stoffen
2x Commissie Food/Feed
3x Beleidsgroep Responsible Care and Sustainability
3x Klankbordgroep Responsible Care and Sustainability
1x Workshop (bijna-)incidenten
1x VV Veiligheidsdag
1x VHCP/VNCI Stoffendag
1x Lunchlezing 20

23
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Responsible Care and 
Sustainability
Het Responsible Care-pro-
gramma vormt een van de 
pijlers van het VHCP en helpt 
bedrijven om op een verant-
woorde en duurzame wijze te 
opereren. Dit programma wordt 
besproken binnen de Beleids-
groep Responsible Care van 
het VHCP, maar dit jaar heeft 
het VHCP deze commissie uit-
gebreid. Dit begon met het 
onderdeel “Responsible Care 
in de Praktijk”, dat zich richt op 
praktische bedrijfsvoering om 
duurzaamheid te bevorderen.

oog van onze nieuwe voorzitter 
Jasper van Delft (Brenntag).
Als altijd heeft het VHCP ook 
in 2023 drie klankbordgroep-
bijeenkomsten georgani-
seerd. De eerste ging over het 
Digitaal Stelsel Omgeving-
swet (DSO). Dit is het nieu-
we stelsel dat de overheid 
moet ondersteunen om de 
Omgevingswet uit te voeren. 
Onderdeel hiervan is dat ver-
gunningen voortaan ook digi-
taal via het DSO aangevraagd 
moeten worden. Tijdens deze 
bijeenkomst heeft het VHCP 
samen met een inhoudelijk 

met name de aandacht uitging 
naar ZZS in afval.
De derde bijeenkomst combi-
neerde de onderwerpen ‘CBAM’ 
en ‘CSRD in de chemieketen’. 
CBAM staat voor Carbon Bor-
der Adjustment Mechanism, 
het nieuwe beleid waarbij alle 
producten van buiten de EU 
extra worden belast vanwege 
hun CO2-uitstoot. De vraag is 
of de chemische industrie hier 
ook onder valt. CSRD staat voor 
de EU Corporate Sustainability 
Reporting Directive die eraan 
komt. Het VHCP onderzoekt 
momenteel de mogelijkheden 
om samen met andere partijen 
in de keten (waaronder de Ned-
erlandse Vereniging van Zeep-
fabrikanten, NVZ, en de VNCI) 
de nakoming van de verplicht-
ingen van de CSRD te verge-
makkelijken.

Food Feed 
Food/Feed is een essentieel 
onderwerp binnen onze sector, 
omdat steeds meer leden zich 
specialiseren in ingrediënten 
en additieven. De Food/Feed 
Commissie richt zich op het 
identificeren van knelpunten 
in de sector en het benadruk-
ken van kansen en ideeën met 
betrekking tot goede praktijken, 
certificering en contacten met 
overheidsinstanties.

JAAROVERZICHT

Inmiddels wordt er ook op een 
meer abstract niveau gespro-
ken over ontwikkelingen op 
het gebied van duurzaam-
heid, zoals de Corporate 
Susta inabi l i ty  Report ing 
Directive (CSRD), het Digi-
tal Product Passport en het 
UN Framework to protect the 
environment from harmful 
chemicals. Op deze manier 
hopen we ook op een breder 
niveau het gesprek te voeren 
over wat er wereldwijd gebeurt 
en hoe we hieraan kunnen 
bijdragen, onder het toeziend 

adviseur het aanvraagproces 
van een vergunning via het DSO 
getest en knelpunten in het sys-
teem aangekaart.

De tweede klankbordgroep 
bijeenkomst betrof de jaarlijk-
se Stoffendag, georganiseerd 
in samenwerking met de VNCI. 
Tijdens deze dag werden up-
dates gegeven over veel van de 
eerdergenoemde onderwerpen: 
REACH, CLP, Polymeren-regis-
tratie, het Impulsprogramma 
Chemische Stoffen, biociden en 
de circulaire economie, waarbij 

Rondleiding Synerlogic

Spreker Han de Jong
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Afgelopen jaar is onder andere 
gesproken over certificering naar 
aanleiding van een presentatie 
van Synerlogic over hun over-
gang van een ISO-standaard 
naar een GFSI-standaard. De 
commissie kreeg de gelegen-
heid om over dit onderwerp te 
discussiëren en stil te staan bij 
vraagstukken zoals de keuze 
voor bepaalde certificerings 
schema’s. Er is ook gesproken 
over controles door de Neder-
landse Voedsel- en Warenauto-
riteit (NVWA) met betrekking tot 
de opslag van bijzondere chemi-
caliën, zoals gewasbescherming-
smiddelen.

Netwerk 
Uiteraard is en blijft ook de 
netwerkfunctie van het VHCP 
van groot belang. Naast de 
jaarlijkse nieuwjaarsreceptie 
kwam de Nederlandse chemie-
distributie samen tijdens de 
Algemene Ledenvergadering, 
waar econoom Han de Jong 

een lezing verzorgde. Han de 
Jong heeft een carrière als Chief 
Economist bij ABN Amro ach-
ter de rug en was jarenlang ‘huis 
econoom’ bij BNR Radio.  
Hij hield een presentatie met het 
thema ‘Internationale chemie-
handel en globalisering’.  

Wat hier mooi op aansloot 
was het verhaal van Alexander 
Wessels tijdens de VHCP 
lunchlezing. Hij sprak als 
Global CEO van Caldic over 
ontwikkelingen in de interna-
tionale chemiedistributiesector. 
Deze lunchlezing was niet alleen 
daarom bijzonder – ook werd 
er breed gehoor gegeven aan 
de oproep om jonge collega’s 
mee te nemen! Tot slot werd ook 
het Social Event weer georgani-
seerd. Hierover leest u verderop 
in deze Focus meer.  

2024
Het VHCP heeft alweer veel 
plannen voor 2024. De laatste 

hand wordt gezet aan de aan-
vraag van een Safety Deal voor 
het inrichten van een anoniem 
meldpunt voor onveilige situ-
aties in de gehele chemische 
keten. Daarnaast worden een 
aantal goede praktijken her-
zien, bijvoorbeeld voor het 
bulkleveringen vloeistoffen met 
tankwagens en voor het afvul-
len van een IBC met een slecht 
geleidende stof. De Food/
Feed Commissievergaderingen 
worden in een nieuw jasje gesto-
ken door een casusgerichte 
methodiek te hanteren -en waar 
van toepassing- externe experts 
van bijvoorbeeld de NVWA uit 
te nodigen. Belangrijk zullen 
uiteraard ook zijn de verand-
eringen zijn die voortkomen uit 
de Europese Chemical Strategy 
for Sustainability (CSS). De aan-
staande REACH-revisie wordt 
ook gevolgd en deze werd eind 
2023 verwacht, maar is weder-
om uitgesteld. Het VHCP zal de 
ontwikkelingen volgen, duiden 
en waar mogelijk beïnvloeden.  

3 voorzitters Commissie RC

Organiserend comité VNCI/VHCP tijdens de Stoffendag
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8 januari  14.00 – 16.30  Bestuursvergadering 
8 januari  17.00 – 18.30  Nieuwjaarsbijeenkomst
16 januari  15:00 – 16.30   Extra vergadering Commissie Food Feed
18 januari  10.30 – 13.00  Commissie Milieu & Veiligheid
18 januari  13.30 – 16.00  Beleidsgroep Responsible Care & Sustainability
7 februari  10.30 – 13.00  Responsible Care Workshop
7 februari  13.30 – 16.00  Platform Stoffen
18 maart   13.00 – 14.30  Bestuursvergadering
18 maart  14.30 – 19.30  Algemene Ledenvergadering
18 april  10.30 – 13.00   Commissie Milieu & Veiligheid
18 april  13.30 – 16.00  Commissie Food Feed
22 mei   10.00 – 14.30  VNCI-VHCP Stoffendag
30 mei   10.30 - 13.30   Workshop (bijna-)incidenten
13 juni   09.30 – 11.30   Bestuursvergadering
20 juni   10.30 – 15.00   Veiligheidsdag Veiligheid Voorop (onder voorbehoud)
26 juni   10.30 – 13.00  Platform Stoffen 
26 juni   13.30 – 16.00   Beleidsgroep Responsible Care & Sustainability
6 september  12.00 – 00.00  Social Event
19 september 10.30 – 13.00  Commissie Milieu & Veiligheid
19 september 13.30 – 16.00   Commissie Food Feed

sept/okt      Chemische Golfdag
10 oktober  10.30 – 13.00  Workshop Responsible Care 
10 oktober  13.30 – 16.00  Platform Stoffen
14 oktober  10.00 – 12.00  Bestuursvergadering
14 oktober  12.00 – 14.30  Lunchlezing
14 november  10.30 – 13.00  Commissie Milieu & Veiligheid 
14 november  13.30 – 16.00  Beleidsgroep Responsible Care & Sustainability

AGENDA 2024

LEDENOVERZICHT 2024
Leden Buitengewone Leden

Cleaning Twente
Geodis
Imperial Logistics International
L. van der Lee en Zonen    
Loodet 
Mepavex 
Rotavia Deventer BV
Schmits Chemical Solutions 
Steenbergen Transport

Aako 
Arch Timber Protection  
Arkema 
Azelis 
Boom
Brenntag Nederland
Breustedt Chemie  
Caldic Ingredients Benelux
Cimcool Industrial Products 
De Monchy International
DKSH Benelux
Equilex Chemicals
Grolman Benelux  
IMCD Benelux  

Keyser & Mackay  
Lely Industries 
Mavom
Oqema
RodaChem
Safic-Alcan Necarbo
Schütz Benelux 
Sirius International 
Synerlogic
Univar Solutions Benelux
ViVoChem
Will & Co

AGENDA
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Ocean Recruitment is een werving- en selectiebureau dat gespecialiseerd is in vacatures voor de 
chemische en grondstoffenindustrie. Aan het roer staat Rogier Duijndam, die de industrie van 
binnenuit kent en zijn kennis inzet om gekwalificeerde kandidaten te werven voor de boeiende 
chemiesector. Hoe is Ocean Recruitment tot stand gekomen, en hoe komt Rogier aan goede 
kandidaten voor opdrachten? En welke ontwikkelingen signaleert Rogier op de arbeidsmarkt in 
de chemie? Lees het hier in het interview met deze bevlogen recruiter.

Start in de chemiesector
De interesse van Rogier in de 
chemie begon op jonge leeftijd. 
“De rokende schoorstenen bij 
bedrijven en de chemieproefjes 
op school trokken mij als kind 
al aan. Het was dan ook geen 
verrassing dat ik chemische 
technologie aan de Haagsche 
Hogeschool ging studeren.”

Na het behalen van zijn diplo-
ma rolde Rogier in een com-
merciële functie bij Will & Co in 
Badhoevedorp. “Bij Will & 
Co mocht ik vanaf dag 1 een 
kijkje nemen in de keuken bij 
bedrijven, een erg boeiende 
periode.” Leuk om op te merk-
en is dat Rogier in zijn periode 
bij Will & Co, in de jaren 90, al 
kennis heeft gemaakt met het 
VHCP. 

Hij heeft toen zelfs vergade-
ringen van de Responsible 
Care-commissie bijgewoond.
Na zijn rol bij Will & Co is 
Rogier doorgestroomd naar  
Akzonobel, waar hij als sales 
manager werkte. In 2008 
heeft hij Ocean Recruitment 
opgericht.

Een gat in de markt
“Toen ik zelf op zoek was naar 
een nieuwe job in de chemie-
sector kwam ik erachter dat er in 
Nederland geen gespecialiseerd 
werving- en selectiebureau op 
het gebied van de chemische 
industrie bestond. Ik heb toen 
de stoute schoenen aanget-
rokken en Ocean Recruitment 
opgericht.” De eerste twee 
jaren waren niet gemakkelijk, 
vertelt Rogier. De belangrijkste 
uitdaging als recruiter is het op-
bouwen en behouden van een 

netwerk. “Ik ben toen gelijk 
begonnen aan het bezoeken van 
talloze beurzen. Ook heb ik veel 
nieuwsbrieven verstuurd en heb 
ik bedrijven en personen actief 
benaderd.” 

Inmiddels beschikt Rogier 
over een grote database aan 
bedrijven en mensen, maar 
is hij nog steeds iedere dag 
actief bezig met het onder-
houden en uitbreiden van zijn 
netwerk. Gelukkig vindt hij dat 
ook leuk. Rogier benadrukt 
meermaals hoe hij de mensen 
waarmee hij contact heeft altijd 
op één heeft staan: “Iedereen 
kan mij altijd bellen!”

Vissen in een oceaan
“Ik ben een fervent zeiler en 
woon mijn hele leven al aan de 
kust. Ik wist daarnaast dat ik een 

Rogier Duijndam
Oprichter van Ocean Recruitment

Ik introduceer een kandidaat pas bij een
opdrachtgever als we er beiden achter staan

INTERVIEW

“ ”
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bedrijfsnaam moest zoeken die 
voor een brede blik staat. Ik wil 
de vissen (de kandidaten) het 
gevoel geven dat zij niet in een 
vijver zwemmen, maar in een 
oceaan.” De perfecte naam: “hij 
klinkt goed, is internationaal, en 
past bij mijn watersport passie.” 
Ook over het logo is goed nage-
dacht. Het stelt een oog voor 
met een “sharp eye in the ocean 
of candidates.” 

Legpuzzel
De juiste kandidaat voor het 
juiste bedrijf vinden, dat is een 
puzzel die Rogier graag legt. 
Hij krijgt soms heel brede op-
drachten, waarbij hij op ver-
schillende manieren moet gaan 
achterhalen hoe hij de juiste 
personen kan vinden. “Zo kreeg 
ik eens een case door van een 
bedrijf dat een fabriek wilde 
gaan bouwen en opschalen 
voor een bepaald chemisch 
proces dat nog niet bestond in 
die vorm. Het verzoek aan mij 
was om daar het juiste personeel 
voor te vinden.” Dat vergt voor 
hem veel denk- en speurwerk. 
“Ik moet nagaan in welke indus-
trie(tak) ik deze personen kan 
vinden, en verschillende typen 
mensen vinden voor verschillen-
de klussen.”

“Kandidaten die ik benader 
voor een functie hebben soms 
nog nooit eerder van het bedrijf 
gehoord. Als ik hen vervolgens 
kan enthousiasmeren voor een 
baan ben ik heel blij.” Nog beter 
wordt het als het vervolgens een 
schot in de roos blijkt. “Ik spreek 
de geselecteerde kandidaten 
altijd na een paar maanden. 
Vaak blijkt het raak en heeft mijn 
kandidaat het enorm naar zijn of 
haar zin!”
 
Uiteraard zijn er ook weleens 
mismatches. “Zo heeft een kan-
didaat mij eens vanaf het toilet 
gebeld met de vraag waar ik 
hem in vredesnaam naar toe had 
gestuurd. Gelukkig komt dit niet 
vaak voor.” 

Een luisterend oor
Maar hoe doe je dat nou, de 
juiste persoon matchen aan 
de juiste baan? Rogier benad-
rukt dat hij altijd de belangen 
behartigt van beide partijen: 
het moet een match zijn voor 
het bedrijf, maar ook de kan-
didaat moet zich fijn voelen. 
“Goed kunnen luisteren is heel 
belangrijk in dit vak. Op deze 
manier kan ik het beste laveren 
tussen opdrachtgever en kan-
didaat.”

Geen enkele functie is gemakke-
lijk in te vullen, stelt Rogier. Dat 
komt doordat elke opdracht 
net ietsje anders is. Ook de lo-
catie speelt een belangrijke rol. 
Het belangrijkste waar Rogier 
op let is of de kandidaat écht  
gemotiveerd is, en of hij of zij 
in het team en in de rol past. 
Uiteindelijk gaat het wat Rogier 
betreft om de mensen verbind-
en met hun passie. “Ik geniet 
enorm als ik op een coatingshow 
rondloop en ik meerdere perso-
nen zie staan die ik heb gerekru-
teerd. Dat is echt super leuk.”

Een passie voor de chemie
Rogier signaleert dat de 
manier waarop mensen over 
chemie denken in de afgelopen 
jaren is veranderd. “Mensen 
gaan tegenwoordig vaak echt 
chemie studeren om een 
verschil te maken.” Dat is 
een opvallende ontwikkeling, 
omdat het tegenwoordig 
ook kan lijken alsof men 
de chemische industrie als 
een probleem ziet in de 
duurzaamheidstransitie en er 
daardoor van weg wil blijven. 
“Kritiek op de chemie is er 

Er zijn opdrachtgevers 
die om een assessment 
vragen. Ocean Recruitment 
werkt volgens de Persoon-
lijke Profiel Analyse (PPA). 
Hiervoor is Ocean Recruit-
ment gecertificeerd. De 
PPA is een assessment die 
inzicht geeft in het gedrag 
van mensen, gebaseerd op 
het DISC-model.  DISC staat 
voor Dominant, Invloed, 
Stabiel en Consciëntieus. 
Deze indicaties zeggen 
o.a. iets over de sterktes en 
beperkingen van mensen, 
hun manier van commu-
niceren, hun motivatie, hun 
grootste angst en hun ge-
drag onder druk. 

PPA Assessment en 
het DISC-model

INTERVIEW
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“Het blijft nog steeds een beetje een man-
nenwereld, maar het aantal dames dat 
ik rekruteer is zeker toegenomen in 
vergelijking met 10 jaar geleden

inderdaad, maar ik signaleer 
juist dat de chemie wegens de 
milieuproblematiek een mooie 
transformatie doormaakt. Je 
ziet een enorme opmars van 
biotech, onder andere in 
start-ups die op innovatieve 
wijze proberen de chemie in 
te zetten als duurzame oploss-
ing. Denk bijvoorbeeld aan 
bedrijven die uit fermen-
tatieprocessen grondstoffen 
maken.” Het zijn nu juist de 
jonge mensen die vanuit pas-
sie beginnen aan een studie 
chemie, en die deze passie 
willen inzetten om het verschil 
te maken.

Vrouwen in de chemie
In dat kader ziet Rogier ook 
dat steeds meer vrouwen zich 
aangetrokken voelen tot de 
chemie. “Het blijft nog steeds 
een beetje een mannenwereld, 
maar het aantal dames dat ik 
rekruteer is zeker toegenomen 
vergeleken met 10 jaar ge-
leden.” Rogier denkt dat dit te 
maken heeft met de verander-
ende tijdgeest. “Er vindt een 
verschuiving plaats. Mensen die 
in de traditionele, vaak fossiele, 
chemie zijn opgeleid, worden 
langzaamaan vervangen door 
jonge mensen die op een an-
dere manier naar de chemie 
kijken.” Daar hoort ook bij dat 
de mannelijkheid in de sector 
langzaam plaatsmaakt voor wat 
meer vrouwen. “En bedrijven 
zijn daar heel blij mee, want 
meer diversiteit draagt enorm 
bij aan het ontwikkelen van 
nieuwe ideeën, bijvoorbeeld dus 
om de duurzaamheidstransitie te 
ondersteunen.

Duurzaamheid in de chemie
Duurzaamheid in het start-
erssegment is op dit moment 
sowieso key, vertelt Rogier. “Dit 

geldt zowel voor banen in de 
aanleverende industrie als in 
de distributiesector. Er wordt 
specifiek personeel geworven 
op dit onderwerp. Bedrijven 
kijken steeds meer naar hun 
uitstoot en carbon footprint. 
Bij de inkoop wil men minder 
vervuilende grondstoffen, en 
men wil vervangende producten 
aanbieden aan klanten die beter 
scoren op duurzaamheid. Daar 
is nieuwe kennis voor nodig.” 
Overigens ziet Rogier hierbij 
ook specifieke kansen voor de 
chemiedistributie: “De special-
isten van distributiebedrijven zijn 
degenen die veel bij klanten zit-
ten om te praten over geschikte 
chemicaliën voor een bepaalde 
toepassing. Zij nemen tegen-
woordig ook vaak duurzaam-
heid mee in hun overwegingen 
en kunnen meedenken over 
het vervangen van bepaalde 
chemicaliën voor duurzamere 
alternatieven.”

Krapte op de arbeidsmarkt 

Ocean Recruitment houdt zich bezig met werving op het 
gebied van Marketing & Sales, R&D, General Management 
en REACH- en SHEQ-specialisten. Zodoende levert Rogier 
over het algemeen geen operators, laboranten, chauffeurs, 
of ander soort functies op de werkvloer. Rogier legt uit dat 
het wel steeds moeilijker wordt deze mensen te vinden. “Eén 
van mijn klanten heeft weleens gezegd dat dit komt doordat 
de militaire dienstplicht is afgeschaft. In diensttijd behaalde 
men het chauffeursdiploma waarmee je na diensttijd direct 
aan de slag kon gaan. Tegenwoordig is het behalen van 
een chauffeursdiploma veel te duur. De logistiek loopt hier 
echt op vast.”

Iets terugdoen voor de 
maatschappij
Als afsluiter vertelt Rogier dat 
hij niet alleen maar met Ocean 
Recruitment bezig is. Hij vindt 
het ook belangrijk iets terug 
te geven aan de maatschap-
pij. Zo zet hij zich actief in voor 
jongeren door te spreken op 
hogescholen, universiteiten en 
studieverenigingen. “Ik spreek 
niet alleen over de chemie. In 
coronatijd heb ik bijvoorbeeld 
een online symposium georgan-
iseerd waarin ik tips gaf hoe je 
een sollicitatiegesprek voor-
bereidt en hoe je je CV kunt lat-
en opvallen.” Ook helpt Rogier 
weleens een student met zijn 
afstudeeropdracht. “Naast dat 
het mij helpt bij het opbouwen 
van mijn netwerk, maak ik ook 
gewoon graag tijd vrij voor het 
helpen van jonge mensen. Het 
geeft energie!”

INTERVIEW

”
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Introductie nieuwe leden
In 2023 zijn er vier nieuwe leden toegetreden tot het VHCP. 

Het VHCP heet Cleaning Twente, Geodis R.T. Netherlands B.V., Schmits Chemical 
Solutions en OQEMA B.V.  van harte welkom en introduceert ze hier kort.

Geodis R.T. Netherlands B.V.

Geodis is een wereldwijd opererend 
bedrijf op het gebied van trans-
port, logistics, forwarding en dis-
tributie. Het bedrijf zorgt ervoor dat 
goedrenstromen tijdig en met de juiste 
kwaliteit tussen de verschillende schakels 
in de verschillende supply chains worden 
verplaatst. De groeistrategie van Geodis 
is toegespitst op het continue versterken 
van haar positie op al haar deelgebieden.
De oorsprong van Geodis is Van der Laan 
Transport B.V. met als oprichtingsjaar 1932. 
Het bedrijf is gevestigd in Lekkerkerk en 
maakt onderdeel uit van de SNCF group. 

www.geodis.com

Cleaning Twente

Cleaning Twente is gevestigd in het 
Twentse Hengelo en maakt onder-
deel uit van de Sanderman Cleaning 
Group. De Cleaning Group is in 1987 
opgericht en bestaat uit Cleaning Twente en 
SenS Interclean. Het is een innovatief bedri-
jf dat zich bezighoudt met het in- en uit-
wendig reinigen van tankwagens, tankcon-
tainers, silo’s en kunststof verpakkingen. Op 
speciale chemiebanen is het mogelijk om 
wagens van de chemische, petrochemis-
che en farmaceutische industrie te reinigen. 
Op de dedicated foodbaan, kunnen lev-
ensmiddelentanks gereinigd worden met 
behulp van geavanceerde apparatuur en 
spoelprogramma’s. Het afvalwater dat bij 
de reiniging vrijkomt wordt gereinigd met 
behulp van een geavanceerde biologische 
waterzuivering. In 2023 is Cleaning Twente 
uitgeroepen tot het duurzaamste bedrijf 
van Twente.

www.sandermangroup.com/home-3/

cleaning-twente 

NIEUWE LEDEN
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OQEMA B.V.

OQEMA B.V. is gevestigd op het indus-
trieterrein Ekkersrijt langs de A50 in Son. 
OQEMA is ontstaan uit het familiebedri-
jf Ella Chemie, dat in 1936 is opgericht. 
Op de vestiging in Son werken zo’n 35 
medewerkers. Het bedrijf maakt onder-
deel uit van het Duitse moederbedrijf 
OQEMA AG dat in Mönchengladbach 
is gevestigd. Er werken meer dan 1.200 
medewerkers voor OQEMA, op 45 
locaties, in 23 landen. OQEMA heeft een 
groeiend portfolio van meer dan 15.000 
producten en behoort tot de tien groot-
ste chemicaliëndistributeurs in Europa. Het 
portfolio bevat duizenden producten op 
basis van natuurlijke of petrochemische 
grondstoffen. OQEMA breidt het portfo-
lio voortdurend uit om aan de eisen van 
de klanten te voldoen en levert in diverse 
verpakkingsgrootten, tot aan volledige 
truckladingen.

www.OQEMA.nl

Schmits Chemical Solutions

Schmi t s  Chemica l  So lu t ions  i s 
gevestigd op Bedrijvenpark Twente 
in Almelo. Het bedrijf ontwikkelt, 
produceert en vermarkt chemis-
che oplossingen voor de technische 
textielmarkt en voor de professionele indus-
triële reiniging. De belangrijkste activiteiten 
zijn vormgegeven in drie business units: 
technisch textiel, toll-manufacturing en rein-
iging. In 2017 werd een nieuwbouw pand 
geopend waardoor er 9600m3 aan 
extra ruimte werd gecreëerd met daar-
bij extra opslagcapaciteit voor 750 pal-
letplaatsen. Ook beschikt het pand over 
een dubbel laaddock en een aparte 
expeditieruimte. Schmits is ISO 9001 en 
ISO 14001 gecertificeerd. In 2024 viert het 
bedrijf haar 50-jarig bestaan.

www.schmitschemicalsolutions.com

NIEUWE LEDEN

WELKOM
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FO
CU

S MEDEWERKER
IN BEELD

Linda van Vugt,
Assistant  Manager Cus-
tomer Services bij VHCP-lid 
Schütz in Moerdijk, heeft 
een boeiende achtergrond. 
Oorspronkelijk was zij ac-
tief in de reis- en evene-
mentenbranche, maar na de 
economische crisis van 2008 
vond ze haar weg naar de 
chemische industrie. Het VHCP 
sprak met Linda over haar 
persoonlijke ervaringen en de 
uitdagingen die op haar pad 
kwamen.

Een onverwachte overstap
Na haar afstuderen aan de 
Hogeschool voor Toerisme 
in Breda, waar ze haar passie 
voor andere landen en culturen 
volgde, vond Linda haar roeping 
in de reis- en evenementen-
branche. Ze plande niet alleen 
reizen, maar organiseerde ook 
bedrijfsevenementen en bruilof-
ten. “Het was een totaal andere 
wereld dan waar ik nu in zit!” 
vertelt Linda. “Toen de crisis van 

2008 toesloeg, werd het steeds 
moeilijker om in de reisbranche 
te werken.” Uiteindelijk heeft 
dit ertoe geleid dat ik op zoek 
ben gegaan naar een baan in 
een geheel andere branche. En 
dat bleek de chemie te zijn.” 
Zodoende is zij sinds 2016 
werkzaam bij Schütz.

Linda vertelt dat ze via een 
uitzendbureau terecht kwam 
op de Customer Service af-
deling. Inmiddels werkt ze als 
Assistant Manager Customer 
Services, is ze de persoonlijk 
assistent van Sales & Marketing 
Director David Fastl, én is ze 
verantwoordelijk voor een aan-
tal key accounts vanuit het Duit-
se hoofdkantoor. “Customer 
Service bestaat uit drie afdelin-
gen. Twee daarvan houden zich 
bezig met het ondersteunen 
en managen van orderinkoop: 

Sales Support en Sales Assis-
tants. Sales Support houdt nauw 
contact met de productieplan-
ning en logistiek, en onze Sales 
Assistants bieden technische 
ondersteuning in samenwerking 
met de technische klantenser-
vice in Duitsland. De derde afde-
ling is de Schütz Ticket Service, 
een belangrijk en sterk groeiend 
onderdeel binnen het bedrijf.”

Schütz Ticketservice
Via de ticketservice haalt Schütz 
lege IBC’s op bij klanten, waar-
na deze op milieuvriendelijke 
wijze worden gerecondition-
eerd. De binnentank van de IBC 
die met de inhoud in contact is 
geweest wordt vervangen door 
een nieuwe binnentank, inclusief 
nieuwe kraan en nieuwe dop. 
Deze binnentank wordt volledig 
hergebruikt waar onder andere 
nieuwe pallets en hoekstukken 
van worden geproduceerd. Al 
met al maakt deze werkwijze de 
milieu-impact van een grootver-
pakking een stuk kleiner. 

Een spin-in-het-web
“Voorheen had ik geen idee wat 
chemie inhield, ik had er nooit 
eerder mee te maken gehad en 
ik had vaak geen idee waar het 
over ging,” bekent Linda. “Dat 

“Toen de crisis van 2008 
toesloeg, werd het steeds 
moeilijker om in de reis-
branche te werken”

MEDEWERKER IN BEELD
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is gelukkig veranderd. Ik heb 
veel trainingen gehad op het 
gebied van gevaarlijke stoffen, 
veiligheid en transport.” Daar-
naast gaat Linda ook af en toe 
actief mee naar klanten. “Dat 
vind ik bijzonder, want dan krijg 
ik een kijkje in hun keuken. Ik 
vond het bijvoorbeeld heel leuk 
om de eerste keer mee te gaan 
naar de haven van Antwerpen. 
Die wereld was mij onbekend, 
ondanks dat we daar veel klant-
en hebben.” Uiteindelijk heb-
ben de trainingen en inmiddels 
jarenlange ervaring ervoor ge-
zorgd dat Linda is uitgegroeid 
tot een echte spin-in-het-web 
bij Schütz. 

Een centrale locatie
Op het kantoor in Moerdijk, waar 
ruim 200 personen werkzaam 
zijn, is geen dag hetzelfde. Het 
kantoor bevindt zich op een 
centrale locatie tussen de 
havens van Rotterdam en Ant-
werpen, waardoor het een 
strategische positie inneemt 
binnen de industrie. Naast een 
kantoorgedeelte vinden hier 
ook diverse productieprocessen 
plaats, waaronder de fabricage 
van stalen vaten, PE vaten, en 
zowel nieuwe als rebottled IBC’s. 

Flexibele groei
De afgelopen jaren heeft Schütz 
een aanzienlijke groei doorge-
maakt, wat heeft geleid tot 
aanpassingen in zowel pro-
ductie- als kantoorprocessen. 
“We hebben allerlei systemen 
aangepast om deze groei bij te 
benen,” aldus Linda. “Dit om-
vatte niet alleen veranderin-
gen in de productielijn, maar 
ook in onze kantooromgeving. 
Processen worden continu 
geoptimaliseerd en we moeten 
als team flexibel zijn om ons aan 
te passen aan de veranderende 
behoeften van de markt.”

Een belangrijke verander-
ing binnen de markt is de 
groeiende focus op duurzaam-
heid. Dit heeft ook invloed ge-
had op het portfolio van Schütz. 
“Schütz anticipeert voortdurend 
op de te verwachten wijzigin-
gen in de wet- en regelgev-
ing en de veranderende vraag 
vanuit de markt.” legt Linda uit. 
“Verduurzaming is een onder-
werp waar we vanaf het begin 
onze volle focus op hebben 
gehad. Aldus evolueert ons 
productaanbod continu om hier 
koploper in te blijven voor onze 
klanten.”

Cultuur van betrokkenheid
Een cultuur van betrokkenheid 
is kenmerkend voor Schütz, 
waar medewerkers worden aan- 
gemoedigd actief mee te  
denken over verbeteringen. “Je 
mening telt echt,” onderstreept 
Linda. “Of het nu gaat om 
processen op de werkvloer of 
strategische beslissingen, het 
team krijgt serieus gehoor.” In 
haar rol als assistent van David 
Fastl ervaart Linda dagelijks deze 
betrokkenheid. Ze bereidt de 
maandelijkse salesmeetings met 
de buitendienst en accountman-
agers voor en maakt notulen. 
“Voor deze taken onderhoud ik 
dagelijks telefonisch contact met 
het hoofdkantoor.” Daarnaast 
reist ze één tot twee keer per 
jaar naar Selters, Duitsland, om 
collega’s te ontmoeten en met 
klanten te overleggen.

Ook op sociaal gebied is de 
betrokkenheid voelbaar. Schütz 
staat bekend als een fijne 
werkgever, met een actieve 
personeelsvereniging die re-
gelmatig gezellige en actieve 
uitjes organiseert. “De team-
spirit is hier echt voelbaar,” zegt 
Linda. “Op vrijdagen lunchen 
we gezamenlijk met bezorgde 
broodjes, wat zorgt voor een 
informele en gezellige sfeer op 
kantoor.”

De teamspirit is hier echt voelbaar

Over Schütz
Schütz (Benelux) B.V. is een bedrijf dat gespecialiseerd is in het produceren en leveren van 
verpakkingsoplossingen voor de chemische industrie. Het maakt deel uit van het internationale 
bedrijf SCHÜTZ, dat zijn hoofdkantoor heeft in het Duitse Selters. Het bedrijf werd opgericht door 
Udo Schütz in 1958 en opende zijn vestiging in Moerdijk in 2007, strategisch gelegen nabij de 
havens van Rotterdam en Antwerpen. Met een oppervlakte van 95.000m2 behoort de Moerdijkse 
locatie tot een van de grootste en modernste productiesites binnen het bedrijf. Wereldwijd heeft 
Schütz ongeveer 7.000 medewerkers en beschikt het over 54 productie- en servicelocaties.

www.schuetz-packaging.net/schuetz-benelux/nl/

Schütz“ ”
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Vrachtwagenchauffeur, onmisbare schakel in 
de logistieke chemieketen
In de complexe logistieke keten van de chemische industrie spelen vrachtwagenchauffeurs een 
cruciale rol. Zij zijn degenen die dag in dag uit chemicaliën veilig van punt A naar punt B trans-
porteren. Daarmee zijn zij essentieel voor het functioneren van de sector. In dit artikel maken we 
kennis met twee van deze chauffeurs: Heino van Rekum, internationaal chauffeur bij Geodis RT 
Netherlands B.V., en Michael Maliepaard, nationaal chauffeur bij Steenbergen Transport.

Heino en Michael zijn het 
erover eens dat het chauf-
feursleven zowel uitdagin-
gen als voldoening met 
zich meebrengt. Van lange 
dagen op de weg tot het 
omgaan met complexe 
veiligheidsvoorschriften, elke 
rit is anders.

Heino van Rekum
Internationaal chauffeur bij 
Geodis

De vele regels in chemie-
transport
Als chauffeur in de chemie moet 
je aan specifieke vereisten vol-
doen en bepaalde certificerin-
gen behalen, zoals o.a. het 
basis chauffeursdiploma, Code 
95 en het ADR-certificaat met 
een tankvervoeruitbreiding. 
Het proces om zelfstandig in de 
chemie te mogen werken duurt 
vier weken. Tijdens de opleid-
ing ligt de nadruk op het rijden, 
maar Heino benadrukt dat de 
échte praktische vaardigheden 
pas komen met ervaring. 

Een leven gewijd aan de weg
Heino van Rekum is een
joviale man met veel gevoel 
voor humor. “Ik kom uit een 
echte chauffeursfamilie: mijn 
vader, schoonvader, vrouw en 

Geodis RT Netherlands B.V. 
is een zelfstandig opererend on-
derdeel van SNCF, het Franse 
staatsbedrijf met een wereldwijd 
personeelsbestand van meer dan 
40.000 medewerkers verspreid over 
120 landen. Het Nederlandse hoofd-
kantoor is gevestigd in Lekkerkerk en 
opereert binnen de divisie transport. 
Met een vloot van 105 vrachtwagens, 
120 chauffeurs en 30 tot 70 char-
ters per week, is het bedrijf actief in 
gespecialiseerd transport van chemi-
caliën, levensmiddelen en gassen.

Ik kom uit een echte chauffeursfamilie: 
mijn vader, schoonvader, vrouw en zelfs 
mijn 19-jarige zoon zijn chauffeur!

zelfs mijn 19-jarige zoon zijn 
chauffeur. Mijn vrouw rijdt één 
keer per week op een vracht-
wagen in de groente en fruit, 
puur omdat zij dat leuk vindt. En 
onlangs is ook onze 19-jarige 
zoon begonnen.” Heino 
benadrukt hoe prettig het is 
dat zijn hele familie deze pas-
sie deelt: “In dit vak is het 
belangrijk dat het thuisfront 
100% achter je staat, want je 
bent veel van huis en je werkt 
onregelmatige diensten.”

“
”
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Heino begon zijn carrière op 
18-jarige leeftijd in verschillen-
de transportsectoren voordat hij 
zijn roeping vond in het vervoer 
van chemische stoffen. In 2005 
begon hij bij Geodis. On-
danks de uitdagingen van het  
naleven van strikte regelgev-
ing in de chemie, vond Heino 
zijn plek en heeft hij geen spijt 
van zijn keuze: “De eerste jaren 
waren zwaar vanwege de vele 
regels, maar toen ik eenmaal 
ve r t rouwd was  met  de 
materie, wilde ik niets anders 
meer doen.”

Een uitstervend beroep
Heino is enthousiast over zijn 
werk als chauffeur, maar merkt 
wel op dat het vak aan het ver-
anderen is. “Wat ik tegenwoor-
dig mis, is de gezelligheid van 
vroeger toen ik door Europa 

reed. Een hapje eten in een 
Frans restaurant of ‘s avonds wat 
gezelligheid. Dat is verleden tijd. 
Tegenwoordig eten de meesten 
vanuit hun eigen cabine, 
verwarmd door een magnetron. 
Daar doe ik niet aan; ik ga altijd 
ergens een hapje eten.

Het verschil in eetgewoont-
en is slechts één van de vele 
veranderingen die Heino heeft 
opgemerkt tijdens zijn ritten 
door verschillende Europese 
landen. In Zuid-Europa moeten 
chauffeurs vaak lang wachten 
vanwege de uitgebreide lunch-
pauzes tussen 12 en 15 uur. 
Naast de variërende culturen 
en eetgewoonten, ziet Hei-
no ook veranderingen in het 
beroep zelf. “Voorbij Nancy zie 
je weinig Nederlandse chauf-
feurs. Het zijn vooral Oost-Eu-

ropeanen die achter het stuur 
zitten. Het beroep van vracht-
wagenchauffeur sterft uit.” 
Heino denkt dat dit komt door 
de veranderende tijdsgeest. “De 
nieuwe generatie kijkt anders 
naar werken en heeft denk ik 
meer behoefte om regelmatiger 
thuis te zijn.”

De gemiddelde aankomst bij 
een terminal
Los van de ritten is een ander 
belangrijk onderdeel van 
het werk, het laden en/of 
lossen bij terminals: “Het begint 
allemaal met de planning. Op 
de afdeling worden de routes 
voor ons uitgestippeld, soms 
wel een week van tevoren. Na 
de rit, die soms meerdere dagen 
duurt, komt de dag van levering. 
Als ik bij de terminal aankom, 
moet ik me eerst melden bij de 

De dode hoek van een vrachtwagen
Vrachtwagens zijn groot en brengen gevaren met zich mee. 
Hoe veilig een chauffeur ook rijdt, er zijn jaarlijks zo’n 50 
dodehoekongevallen te betreuren in Nederland. De meeste 
slachtoffers zijn fietsers, vooral jongeren en senioren.
Om hiervoor aandacht te vragen heeft Geodis afgelopen 
voorjaar een bijeenkomst georganiseerd voor de (fietsende) 
scholieren van de onderbouw van enkele middelbare scholen 
uit de buurt. Zo’n 400 scholieren werden voorgelicht over 
de gevaren van de dode hoeken van een vrachtwagen. 

Wat is een dode hoek? 
Dat is een gebied rond een vrachtwagen waarop de chauf-
feur geen zicht heeft, zelfs niet met spiegels. En een vracht-
wagen heeft niet één, maar zelfs vier dode hoeken: vlak 
voor de vrachtwagen, de zijkanten van de vrachtwagen, 
rechtsachter de vrachtwagen en precies achter de vracht-
wagen. Camera’s en speciale spiegels kunnen de dode hoek 
wegnemen of verkleinen. Het beste is om zo ver mogelijk 
achter een vrachtwagen te blijven, zodat de chauffeur jou 
kan zien en dat de weggebruiker de richtingaanwijzers kan 
zien. 
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lost en vervolgens op het chassis 
van zijn vrachtwagen wordt ge-
plaatst voor verdere distributie.

Naast vuurwerk transporteert 
Heino veel verschillende soorten 
ladingen, waaronder vloei-
bare stoffen zoals loog, zuren, 
methanol, ethanol, en natuurli-
jk ook bier. Heino glimlacht 
over het afleveren van bier bij 
bekende evenementen zoals 
Lowlands en de Zwarte Cross: 
“We zijn er trots op om voor 
deze klanten te mogen rijden.” 

portier. Ze doen allerlei checks, 
zoals paspoortcontrole en het 
controleren van de papieren. 
Daarna krijg ik meestal wat in-
structies bij de poort en soms 
een veiligheidsfilm.”

En dan begint het echte werk: 
“Eerst wordt mijn vracht-
wagen gewogen - leeg,  
natuurlijk - voordat ik naar de 
laadplaats ga. Het laden zelf kan  
behoorlijk verschillen. Sommige 
terminals laten ons zelf laden, 
maar anderen hebben hun 
eigen mensen die het voor ons 
doen. Nadat de vracht binnen is, 
wordt de wagen opnieuw gewo-
gen voordat ik weg kan.” Na het 
wegen volgt er nog een laatste 
formele stap: “Dan moet ik wacht-
en op alle papieren. De officiële 
documenten en analysecertifi-
caten, omdat onze klanten alles 
tot in de puntjes willen weten. 
Pas als ik dat allemaal heb, kan 
ik op pad naar de klant.”

“Het is veel geregel, maar het 
zorgt er wel voor dat de vracht 
veilig en intact blijft. En daar 
draait het uiteindelijk om!”

Vrachtwagenchauffeurs zoals Heino en Michael vormen de 
ruggengraat van de logistieke chemieketen. Hun toewijding, 
expertise en veerkracht zorgen ervoor dat goederen veilig 
en op tijd op hun bestemming komen.

Vuurwerk, festivals en 
Feyenoord
Heino’s werk als chauffeur om-
vat een opvallende variëteit aan 
ladingen, waaronder vuurwerk 
en andere bijzondere goeder-
en. “Op zondagmiddag vertrek 
ik regelmatig van huis met een 
lading vuurwerk die ik in Spanje 
moet bezorgen, om vervolgens 
op vrijdag weer terug te keren,” 
aldus Heino. Het vuurwerk dat 
hij vervoert, arriveert meestal 
vanuit China per boot op de 
Maasvlakte, waar het wordt ge-

Over welke diploma’s moet een chauffeur beschikken om 
voor de chemie te kunnenrijden?

Allereerst moet men in het bezit zijn van een geldig rijbewijs C 
of CE. Daarnaast moet men beschikken over een geldige Code 
95. Deze code is verplicht voor alle beroepschauffeurs uit de EU 
en chauffeurs die in de EU werken. De code is vijf jaar geldig en 
kan worden verlengd door het volgen van nascholing. 

Ook dient een chauffeur die gevaarlijke stoffen vervoert in het 
bezit te zijn van een ADR-vakbekwaamheidscertificaat. Naast 
het ADR basiscertificaat zijn er aanvullende examens nodig voor 
enkele specifieke soorten vervoer van gevaarlijke stoffen. Op het 
ADR-certificaat staat voor welke soorten vervoer de chauffeur 
de bevoegdheid heeft. Het ADR-certificaat is vijf jaar geldig. 

INTERVIEW
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Van horecaondernemer naar 
chauffeur in de chemie
Michael vertelt over zi jn 
opmerkelijke carrièrewisse-

ling. Van een leven als horeca 
ondernemer is hij overgestapt 
naar een leven als nationaal 
chauffeur bij Steenbergen. “Ik 

heb altijd in de detailhandel 
gewerkt en een eigen horeca-
zaak gerund, een lunchroom 
met een bakkerij.” Wegens 

Michael Maliepaard
Nationaal chauffeur bij
Steenbergen Transport 

Ik werk nu 4,5 jaar 
bij Steenbergen als 
nationaal chauffeur. 
Hiervoor heb ik in de 
detailhandel gewerkt 
en heb ik een eigen
horecazaak gerund

“

”
INTERVIEW

Eén van zijn meest recente 
opvallende ritten was naar 
Buckingham Palace in hartje 
Londen, waar hij bier leverde 
voor een festival in de paleis-
tuinen. “Het was geweldig om 
twee mooie dagen in Londen 
door te brengen,” lacht Heino. 
Maar misschien wel het meest 
bijzonder was het leveren van 
bier op het feestterrein bij de 
Coolsingel tijdens de kampioens 
huldiging van Feyenoord. “Een 
echt gedenkwaardig moment.” 

Criminaliteit
Bij het werk als chauffeur hor-
en ook minder leuke aspecten. 
Heino vertelt dat hij wel eens 
te maken heeft gehad met 
criminaliteit. “Een aantal jaren 
geleden toen ik met twee an-
dere collega’s langs de snel-
weg geparkeerd stond, werd 
er gas gespoten in de cabine 

van een maat van mij. Terwijl wij 
sliepen is er van alles gestolen. 
Ook heb ik eens in Noord-Frank-
rijk bij de Kanaaltunnel twee 
illegale vluchtelingen ontdekt 
op het dak tussen de spoiler. 
Op mijn geschreeuw zijn deze 
personen gevlucht waarna ze 
al snel door de politie werden 
gepakt.”

Een brug tussen generaties
Heino vervult niet alleen zijn 
rol als vrachtwagenchauffeur, 
maar ook als mentor voor jonge 
chauffeurs. Deze rol begon 
anderhalf jaar geleden, toen hij 
werd gevraagd om als schakel 
te dienen tussen de buiten- en 
binnendienst. Hij draagt bij door 
de chauffeurs te begeleiden en 
in belangrijke onderdelen van 
het vak, zoals klantinteractie 
en technische vaardigheden, 
bijvoorbeeld het gebruik van de 

boardcomputer en het naleven 
van veiligheidsregels.

Daarnaast houdt Heino toe-
zicht op het gebruik van de 
tachograaf van alle chauffeurs 
via een computerprogramma. 
Het naleven van de strenge 
regelgeving met betrekking tot 
rij- en rusttijden is belangrijk 
om de veiligheid van de chauf-
feurs te borgen én om boetes 
te voorkomen. Heino is zich 
dan ook bewust van de verant-
woordelijkheid die zijn mentorrol 
met zich meebrengt. De verant-
woordelijkheid voor het naleven 
van de regels ligt namelijk niet 
alleen bij de chauffeur zelf: ook 
de werkgever draagt de taak om 
de veiligheid van de chauffeur 
te borgen. 
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fysieke ongemakken besloot hij 
samen met zijn vrouw de hore-
ca te verlaten. “Het chauffeurs-
vak heeft me altijd getrokken, 
en uiteindelijk viel de keuze 
voor Steenbergen Transport ti-
jdens een banenbeurs.” Steen-
bergen bleek een heel goede 
keuze, hoewel Michael ook ee-
rlijk toegeeft dat hij na een jaar 
een korte onderbreking nam om 
dichterbij huis te werken. On-
danks de lange dagelijkse reis 
van zijn woonplaats Hillegom 
naar Bodegraven had Michael 
het zo naar zijn zin bij Steen-
bergen dat hij toch terug wil-
de. “Gelukkig werd ik toen met 
open armen terug ontvangen. 
Ik ben van plan hier voorlopig 
te blijven!”

Beste Leerbedrijf Transport 
en Logistiek 2023
Naast Michael was ook depot-
manager Robert van Dam aan-
wezig bij het interview. Hij gaf 
ons meer informatie over het 
opleidingsprogramma binnen 
Steenbergen, waar het bedrijf 
erg trots op is. “Steenbergen 
heeft een eigen opleidingscen-
trum. Via het Sectorinstituut 
Transport en Logistiek (STL), een 
non-profitorganisatie, ontvan-
gen wij subsidie om chauffeurs 
op te leiden. 

Daarnaast verzorgen we ook 
interne opleidingen en bij-
scholingen op het gebied van 
ve i l igheids-  en kwal i te-
itsvoorschriften. Deze cursus-
sen omvatten ook periodieke 
cursussen variërend van veilig 

Het beroep van vracht-
wagenchauffeur sterft uit
“

”

Steenbergen Transport is een logistieke 
dienstverlener gespecialiseerd in 24-uurs distributie van 
zendingen binnen de Benelux en Europa. Dagelijks gaan er 
ongeveer 250 transporteenheden de weg op in de Bene-
lux. Het bedrijf, opgericht in 1907 als familiebedrijf, heeft 
momenteel circa 300 werknemers in dienst. Steenbergen 
beschikt over een eigen volledig gecertificeerde garage 
met 12 monteurs om het wagenpark up-to-date te houden. 
Met vijf vestigingen verspreid over Nederland en België, 
waaronder het hoofdkantoor in Bodegraven, en aanvullen-
de locaties in Meppel, Venlo (Nederland), Wommelgem en 
Chaineux (België), is Steenbergen goed gepositioneerd om 
zijn logistieke diensten aan te bieden.

en zuinig rijden tot specifieke 
klanteneisen met betrekking 
tot transport en laden & lossen. 
Door deze aanpak houden we 
alles in eigen hand en zorgen we 
ervoor dat ons personeel over 
de juiste kennis beschikt.” Niet 
voor niks draagt Steenbergen 
dan ook de titel ‘Beste Leer-
bedrijf Transport en Logistiek 
van 2023’. “Dat geeft wel aan 
dat wij op de juiste manier aan 
de weg timmeren.”

Robert denkt zelf dat Steenber-
gen zo succesvol als leerbedrijf 
is omdat het bedrijf goed luistert 
naar feedback van chauffeurs. 
Zo kan Steenbergen continu 
bijdragen aan het verbeteren 
van de werkomgeving. 

Omdat Steenbergen zo veel aan-
dacht heeft voor de chauffeur als 
individu, heeft het bedrijf ook 
weinig last van arbeidskrapte, 
vertelt Robert. “We nemen ook 
actief deel aan zogenaamde 
stadiontours, waar bedrijven 

uit verschillende sectoren zich 
presenteren. Dit is een ludieke 
manier van banenwerving, zo 
hebben we Michael ook ont-
moet. Inmiddels heeft Michael 
zelf al eens een presentatie ver-
zorgd tijdens zo’n stadiontour!”

De dagelijkse route van Michael
“Mijn werkdag begint meestal 
rond 6 uur in de ochtend. Dan 
rijd ik weg met een vrachtwa-
gen die daarvoor al door mijn 
collega’s is geladen. Mijn werk-
dag duurt maximaal tot 6 uur 
‘s avonds. Met reistijd ben ik ’s 
avonds meestal rond 8 uur weer 
thuis.” Voordat hij begint met 
rijden ontvangt Michael een 
route van de collega’s bij de 
afdeling planning. “Deze route 
gaat gemiddeld langs 20 tot 25 
adressen, dat kan variëren van 
adressen tussen Den Helder en 
Breskens.” 

Michael werkt het liefste over-
dag, vanwege het sociale con-
tact. “Ik heb een aantal adressen 
waar ik regelmatig kom en 
waar ik gezellig koffie drink. Zo 
bouw je een vertrouwensband 
op.” Verder vertelt Michael 
dat het tijdens zijn werkdagen 

INTERVIEW
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”“

verplicht is om veiligheids 
schoenen te dragen. Ook stelt 
Steenbergen het op prijs als een 
chauffeur ook bedrijfskleding 
draagt. “Uiteindelijk hechten 
we bij Steenbergen veel waarde 
aan een professionele uitstral-
ing.” Steenbergen staat dan 
ook bekend om zijn kwaliteit en 
betrouwbaarheid. “Dat betek-
ent dat we als chauffeurs over 
het algemeen niet vaak worden 
gecontroleerd onderweg.”

Gevaarlijke stoffen
Michael vertelt over de verschil-
lende soorten goederen die hij 
vervoert. Veel werk zit in vervoer 
voor stomerijen, maar hij rijdt ook 
regelmatig voor VHCP-leden.  
Voornameli jk voor Boom 
B.V. en Vivochem rijdt hij 
veel. “Voor Boom vervoer ik 
laboratoriumgoederen, en 

We zijn getraind in het handelen bij calamitei-
ten, alertheid is heel belangrijk in ons werk

voor Vivochem vervoer ik voor-
namelijk zakgoed en IBC’s.” 
Soms transporteert Michael 
dan ook gevaarlijke stoffen. 
Hoewel hij nog geen inci-
dent heeft meegemaakt, is 
hij zich bewust van de verant-
woordelijkheden die komen 
kijken bij het vervoer van 
gevaarlijke stoffen. “We zijn 
getraind in het handelen bij 
calamiteiten en alertheid is heel 
belangrijk in ons werk.”Binnen 

Steenbergen staat Michael  
bekend als een zeer betrouw-
bare chauffeur. Wanneer hij iets 
ziet wat hij niet vertrouwt bij 
een klant neemt hij altijd con-
tact op met Steenbergen om  
ondersteuning te vragen. “Ik 
maak bijvoorbeeld een foto 
wanneer ik twijfels heb over 
de lading of de manier waar-

op deze is vastgezet. Die foto 
stuur ik dan voor instructies naar 
onze afdeling planning. Soms 
geven ze mij dan de opdracht 
de lading niet mee te nemen. 
Dat geeft mij als chauffeur een 
goed gevoel, dat mijn vragen 
serieus worden opgepakt.”

INTERVIEW

Omdat Michael bekendstaat als 
betrouwbare chauffeur krijgt hij 
ook af en toe gezelschap van 
een chauffeur in opleiding. “Die 
gasten kletsen soms de oren van 
je kop, dan ben ik blij als ik de 
volgende dag weer lekker alleen 
op pad kan gaan.”
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SOCIAL EVENT
Nederlandse chemiedistributie fietst van De Lutte naar Ootmarsum

In september reisde een delegatie van VHCP-leden en JIDC-leden naar De Lutte, in het oosten van 
het land, voor het jaarlijkse Social Event. Op het prachtige Landgoed De Wilmersberg hebben de 
leden mét hun partners uitgebreid geborreld, gedineerd en gedanst.

Overdag gingen de aanwezigen op de fiets naar het pittoreske Ootmarsum, waar hen een 
smakelijke bierproeverij en rondleiding te wachten stond bij de historische brouwerij van Othmar Bier. 
De deelnemers werden aldaar even ondergedompeld in een stukje geschiedenis: Othmar Bier 
brouwt haar bier op ambachtelijke wijze via het Duitse ‘Reinheitsgebot’. Dat betekent dat er slechts 
vier ingrediënten in het bier zitten: water, hop, mout en gist. Het Reinheitsgebot is een Duitse 
regeling die haar oorsprong vindt in het hertogdom Beieren in 1487 en 1516 en wordt beschouwd 
als de oudste nog bestaande warenwet ter wereld. Volgens de wet mocht bier alleen gerst, water 
en hop bevatten. Later werd daar gist aan toegevoegd. Het gebod verbiedt daarmee onder meer 
het gebruik van kruiden, gelatine en vruchten.

Na het diner en avondfeest in De Lutte heeft iedereen kunnen genieten van een heerlijke nachtrust 
in een prachtige kamer aan de bosrand van landgoed de Wilmersberg – een historisch 101 jaar oud 
landgoed aan de voet van de Twentse Tankenberg. 

Dit jaar staan wij alweer voor de volgende editie van het Social Event. Ditmaal zullen wij afreizen 
naar Breukelen. Met een overnachting in Hotel Flora Batava belooft het weer een prachtige editie 
te worden. Noteert u dus vast vrijdag 6 september in uw agenda!

SOCIAL EVENT
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Mari den Adel (67) nam afgelopen september na ruim 38 jaar afscheid van zijn werkzame leven bij 
Brenntag in de chemische distributie en gaat nu genieten van zijn pensioen. Mari is jarenlang voor-
zitter geweest van de Commissie Milieu & Veiligheid van het VHCP. Niels Vogelzang, werkzaam als 
EHSQ bij Vivochem, neemt het voorzittersstokje over van Mari. Een terugblik van de oud-voorzitter 
en een kennismaking met de nieuwe voorzitter van de Commissie Milieu & Veiligheid.

Mari den Adel geeft het voorzittersstokje
Commissie Milieu & Veiligheid door aan Niels Vogelzang

Kennismaken
De gemene deler van Mari 
en Niels is dat zij beiden 
geen chemische achtergrond 
hebben. Mari is afgestudeerd 
in de weg- en waterbouw op 
de MTS (huidige MBO Civiele 
Techniek) en Niels heeft een 
studie bedrijfskunde afgerond, 
met een focus op internation-
ale marketing. “In onze func-
tie is diepgaande kennis van 
chemie niet nodig, logica wel. 
Basiskennis leer je al doende, 
en voor moeilijke vraagstukken 
kun je terecht bij collega-spe-
cialisten.”

Mari: “In de jaren ’80 heb ik 
eerst een tijdje in de weg- en 
waterbouw gewerkt waarna 
ik bij Chemproha (Chemis-
che Productenhandel, voor-
ganger van Brenntag, red.) heb 
gesoll iciteerd als vracht-
wagenchauffeur. Vervolgens ben 
ik magazijnchef en chef van de 
oplossingsmiddelen geweest, 
om tenslotte als bedrijfsleider 
verder te gaan. In 1995 ben ik in 
de veiligheid terechtgekomen. 
In de jaren ‘90 werd Chemproha 

overgenomen door Brenntag. 
Oude klanten hebben het nog 
steeds over Chemproha, die 
naam is echt een begrip in de 
Botlek.”

Niels: “Na mijn studie ben ik  
Vivochem op de exportafdeling 
beland. In 2005 werd Vivochem 
door het Duitse Büfa over  
genomen. Bij Büfa stonden de 
ISO certificeringssystemen hoog 
in het vaandel. Zodoende ben 
ik mij gaan bezighouden met 
kwaliteit en veiligheid. Toen we 
bij Vivochem nieuwbouw gingen 
ontwikkelen werd veiligheid nog 
belangrijker. Sinds 12 jaar ben ik 
werkzaam als EHSQ manager. In 
mijn vrije tijd ben ik veel op pad 
voor de sport van één van mijn 
puberzoons.”

Genieten van het pensioen
Mari is met een gerust hart 
met  pens ioen  gegaan . 
Hij was al ruim voor zijn 
pensioengerechtigde leeftijd 
een dag minder gaan werken 
én er was tijdig een opvolg-
er gevonden. “Ik heb nu veel 
vrije tijd, daar moest ik wel 

aan wennen. Waar ik vroeger 
geen tijd voor had, kan ik nu 
op m’n gemak doen. Ik heb 
altijd fulltime gewerkt en heb 
bewust gekozen om nu van mijn 
pensioen te gaan genieten. 
Wellicht dat ik in de toe-
komst nog eens een project 
oppak, maar met de steeds 
intensievere wet- en regelgeving 
in Nederland zie ik dat voorlopig 
niet zitten. Dan ben ik alsnog 
veel aan het werk. Misschien dat 
ik ooit als buschauffeur aan de 
slag ga. Ik ben niet bang voor 
het zwarte gat en voorlopig 
vermaak ik me prima met golf, 
fietsen, wandelen en fotografer-
en. Ook het bewerken van foto’s 
vind ik leuk om te doen.”

“Er bestaat geen 
concurrentie op 
het gebied van 

veiligheid”

INTERVIEW
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Veiligheidsbeleid in de afge-
lopen veertig jaar
Mari: “Toen ik 38 jaar geleden 
als medewerker begon, werd er 
niet veel aan veiligheid gedaan. 
Je had destijds de Arbowet 
en de Hinderwet. Overheden 
zagen geen verschil tussen raf-
finaderijen, distributiebedrijven 
en opslagbedrijven. Er was des-
tijds ook nauwelijks aanbod van 
cursussen op veiligheidsgebied. 
Tegenwoordig heeft elk groot 
bedrijf een veiligheidskundige 
in dienst.”

Niels vraagt Mari of hij denkt 
dat de mensen zich 40 jaar ge-
leden meer bewust waren van 
de gevaren van het werken in 
de chemie, en of het klopt dat 
mensen toen veel meer eigen 
productkennis hadden. Mari 
denkt van wel. “Vroeger werk-
ten vader, zoon en neef vaak 
allemaal bij hetzelfde bedrijf en 
hield men elkaar op de hoogte. 
Tegenwoordig is de wet- en 
regelgeving niet meer bij te 
houden voor de mensen op de 
werkvloer. Dat maakt het werken 
minder leuk.”

Steeds intensievere
regelgeving
Die intens ieve wet-  en 
regelgeving blijft terugkomen 
als heikel puntje voor beide 
heren. Wanneer ze naar lastige 
dossiers uit de afgelopen jaren 
worden gevraagd, noemen 

Commissies van het VHCP
Binnen het VHCP zijn er vier commissies actief: de Beleidsgroep Responsible Care & Sustainability, 
de Commissie Food/Feed, het Platform Stoffen en de Commissie Milieu & Veiligheid. De commis-
sies komen eens per kwartaal bij elkaar om relevante ontwikkelingen te bespreken, kennis te delen 
en de koers van het VHCP te bepalen. Gestreefd wordt om de vergaderingen zoveel mogelijk op 
locatie bij een lid te organiseren. Interesse in deelname? Neem dan contact op met het secretariaat. 

beiden REACH en ZZS, maar 
de meeste impact kwam recent 
misschien wel van de invoer-
ing van het Brzo. Niels vertelt 
dat dit voor Vivochem veel 
energie heeft gekost. “De manier 
waarop verschillende overheden 
hiermee omgaan, vergt veel 
energie.” De heren zijn het  
erover eens dat de ‘papieren 
veiligheid’ in Nederland soms 
te ver gaat.

Er zitten ook positieve kanten 
aan: “Over het algemeen vind 
ik wel dat er een professional-
isering heeft plaatsgevonden op 
het gebied van veiligheid.” Mari 
is het daarmee eens, maar vond 

ook de overgang naar het Brzo 
een hoofdpijndossier. Al heeft 
hij in ‘zijn’ tijd misschien wel 
meer hinder ondervonden door 
de digitalisering van de samen-
leving: “Wat een grote impact 
heeft gehad op mijn generatie 
is het werken met de computer.” 
Daarnaast werd het ingewikkeld 
toen de Hinderwet overging in 
de Wet milieubeheer, waarin 
nu de meeste veiligheidsregels 
staan geregeld. Volgens Mari 
deed de overheid dit om de 

Mari:    Misschien dat ik ooit nog 
eens als buschauffeur aan de 
slag ga

Geen concurrentie op het ge-
bied van veiligheid
Natuurlijk wordt deze steeds 
intensievere regelgeving be-
sproken tijdens de commis-
sievergaderingen van Milieu & 
Veiligheid. Niels vertelt hoe hij 
Mari voor het eerst ontmoette 
tijdens zijn eerste Milieu & Veilig-
heid-vergadering bij het VHCP. 
Hij liep eerst de verkeerde zaal 
binnen, maar toen hij eenmaal 

‘1-loket-gedachte’ te realiseren, 
maar “dit is nooit echt van de 
grond gekomen,” aldus Mari – 
bedrijven blijven zwemmen in 
een zee van regelgeving. 

INTERVIEW

kon aansluiten bij de vergade-
ring viel het hem gelijk op hoe 
open iedereen was over het 
veiligheidsbeleid bij zijn of haar 
bedrijf: “Dat vond ik wel heel 
apart, dat je dat deed in een 
vergaderzaal vol concurrent-
en.” Mari reageert: “Er bestaat 
geen concurrentie op het 
gebied van veiligheid.”

Die openheid binnen de  
VHCP-commissievergade-
ringen is kenmerkend. Mari 

“
”
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beaamt hoe goed hij het vin-
dt dat alle leden worden be-
trokken bij de diverse com-
missies. “Bij elkaar in de 
keuken kijken, op de hoogte 
blijven van wet- en regelgeving 
en leren van elkaars ervaringen, 
dat helpt echt het veiligheids-
besef te verbeteren.” 

Die openheid was niet altijd van-
zelfsprekend. Mari vertelt hoe 
Brenntag vanaf de oprichting 
van het VHCP lid is geweest. 
“Vroeger werd je vaak geacht 
in pak met stropdas naar de 
vergaderingen te komen. Daar-
naast bestonden de commissies 
vrijwel alleen uit directeuren.” 
Juist nu het vooral de specialis-
ten zijn die naar de vergaderin-
gen komen, is de toegevoegde 
waarde groter. Ook al werken 
Brenntag en Vivochem nu vooral 
Europees, de beide heren 
blijven de vergaderingen over 
het Nederlandse speelveld van 
belang vinden. Niels: “Je leert 
heel veel van de commissiever-
gaderingen van het VHCP. Alle 
onderwerpen die ertoe doen 
komen voorbij en je doet veel 
praktische kennis op.”

Werken als veiligheidsadviseur
Mari en Niels glunderen over 
hoe mooi de job als veiligheid-
sadviseur kan zijn. “De ene dag 
zit je met de directie aan tafel, 
en de andere dag ben je op 
de werkvloer om zoutzuur af te 
vullen.” Dat is dan ook één van 
de belangrijkste rollen van een 
veiligheidsadviseur: een schakel 
zijn in de keten van het bedrijf. 

Om een schakel te kunnen zijn, 
is het belangrijk om in contact 
te staan met de mensen op de 
vloer. De papieren veiligheid, 
waar we eerder over spraken, 
werkt alleen als je als veilig-
heidsadviseur in staat bent om 

Toekomst van de Commissie 
Milieu & Veiligheid
Niels vindt het jammer dat 
Mari vertrekt. “Met jouw 
vertrek gaat er veel kennis 
verloren. We gaan je deskun-
dige inbreng zeker missen.” 
Hij gaat natuurlijk wel zijn best 
doen om het gat in kennis te 
dichten. Gelukkig zijn er veel 
nieuwe deelnemers aan de 
commissievergaderingen, en 
zijn alle leden erg betrokken. 
“En qua onderwerpen zijn 
we nog lang niet klaar, denk 
bijvoorbeeld aan de Green 
Deal of aan het PGS-land-
schap.”

deze te vertalen naar praktische 
veiligheid. Mari: “Je moet de 
papieren kunnen uitleggen aan 
je medewerkers. Lees de in-
structie, maar als je denkt dat 
het anders kan, laat het dan ook 
weten. Ga naast de mede- 
werkers staan en kijk hoe ze 
het doen.” Niels beaamt dit 
en voegt eraan toe: “Je moet 
nieuwsgierig zijn van aard en 
niet bang zijn om te leren. En 
blijf vooral doorvragen.”

INTERVIEW

Je leert heel veel van de commis-
sievergaderingen van het VHCP. 
Alle onderwerpen die ertoe doen 
komen voorbij en je doet veel 
praktische kennis op

“
”

Niels Vogelzang
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Bij het thema ‘mensen in de chemie’ hoort onmiskenbaar het onderwerp zingeving. Namelijk: 
alle mensen dragen ideeën, overtuigingen en idealen met zich mee. Wanneer deze diepere 
laag in mensen wordt aangesproken, oftewel wanneer hun zingeving wordt aangesproken, 
motiveert hen dit om hun dagelijkse werk zo optimaal en positief mogelijk in te vullen.

In dit verfrissende vraag-antwoord-artikel vertellen Jeroen Wezemer (Managing Director bij 
Grolman Group) en Jacques van Lindonk (Managing Director bij Will & Co) over hoe zingeving 
centraal staat bij het reilen en zeilen van het bedrijf waar zij voor werken. Ze leggen uit hoe 
menselijkheid voor hen een integraal onderdeel is van de chemie, en hoe zij kijken naar de rol 
van menselijke verdieping in het bijdragen van de chemie aan een duurzame toekomst.

Interview
Jeroen Wezemer

Jacques van Lindonk &
Even wat achtergrond:
Hoe zijn jullie in de chemie 
terechtgekomen, en wat voor 
soort chemiebedrijf sturen 
jullie nu aan?
Jeroen vertelt dat hi j  is 
begonnen met een opleiding 
tot chemisch analist, waarna 
hij doorleerde in organische 
chemie & coating technologie. 
Met wat omwegen is hij in de 
chemiesales terechtgekomen. 
Uiteindelijk werd Jeroen in 2004 
benaderd door Grolman met 
de vraag of hij wilde helpen 
Grolman’s business in de 
Benelux op te zetten. 

Grolman is begonnen als Duits 
familiebedrijf. Het is in 1855 
opgericht en richtte zich destijds 
op de internationale handel en 
distributie van chemicaliën voor 
in de bouwindustrie. Dit is later 
uitgebreid naar porseleinaarde, 
keramiek, papier en talk. Na de 
Tweede Wereldoorlog kwamen 

daar grondstoffen voor drukinkt, 
coatings, rubber en plastics bij, 
en later nog specialty chemicals 
voor personal care en farmacie. 
Het Grolman-bloed stroomt 
nog steeds door de organisa-
tie, maar inmiddels is het voor-
zichtig aan een multinational te 
noemen: toen Jeroen in 2004 
betrokken raakte zat Grolman 
alleen nog in Duitsland, maar in-
middels heeft het bedrijf sales-
locaties in 35 Europese landen, 
Turkije, Noord-Afrika, India en 
China. Jeroen is op dit moment 
Managing Director in de 
Benelux, de Nordics en de 
Baltische staten.  

Jacques vertelt dat hij geen 
achtergrond heeft in de chemie, 
maar in de bedrijfseconomie. Hij 
begon zijn carrière in de bag-
gersector en verbleef in diverse 
landen in de wereld. Toen hij op 
skivakantie was na een bagger-
project in Singapore werd hij 

benaderd met de vraag of hij 
geïnteresseerd was om com-
mercieel medewerker te worden 
bij Will & Co. Na wat wikken en 
wegen besloot hij de uitdaging 
aan te gaan: hij had altijd al in-
teresse in chemie en technolo-
gie, en commercie had ook zijn 
interesse naast zijn achtergrond 
in financial management. 

Jeroen Wezemer 

INTERVIEW

Zoektocht naar verdieping in de chemie
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Inmiddels zijn we 38 jaar verder, is Jacques 
Managing Director geworden, en is Will & Co, 
die in 2024 zijn honderdjarige verjaardag viert, 
uitgegroeid tot een gevestigde naam in de markt. 
“Toen ik begon in de sales gingen we met de 
auto soms de  bedrijventerreinen van Nederland 
af en belden we aan bij bedrijven waar silo’s op 
het terrein stonden om te vragen of we iets voor 
hen konden betekenen. Inmiddels weten klant-
en ons te vinden voor onze specialistische pro-
ductkennis en expertise in productontwikkeling.” 
Will & Co richt zich op het op de markt brengen 
van met name specialty chemicals voor allerlei 
sectoren in de industrie zoals coatings, plastics, PVC, 
polyurethaan, en additieven en grondstoffen voor 
voedingsmiddelen. Will & Co heeft een basis in 
de Benelux en is actief in meerdere Europese 
landen.

Jullie zijn benaderd voor dit interview omdat 
jullie beiden veel bezig zijn met zingeving en 
de menselijke kant van het werk. Hoe komt dat 
tot uiting in jullie bedrijf?

Jacques legt uit: “Als handelsorganisatie zijn je 
assets altijd de mensen. Een producent levert 
producten met een intrinsieke waarde, maar een 
handelaar is een verbinder. Je moet een klant 
verbinden met een leverancier. En verbinden 
is iets menselijks.” Daarom zit aandacht voor 
medewerkers ingebed in de natuur van de 
bedrijfsvoering bij Will & Co. Er zijn korte lijnt-
jes tussen de medewerkers en het management, 
en er heerst een open sfeer. Bij persoonlijke 
moeilijkheden of conflicten weet men elkaar te 
vinden, wederzijdse acceptatie en begrip wordt 
gestimuleerd. Hierbij fungeert ook het manage-
ment als luisterend oor. Ook in het contact met 
externe partijen / partners zoals leveranciers en 
klanten is er nog steeds waardering voor het per-
soonlijke contact.

“Als handelsorganisatie zijn 
je assets altijd de mensen”
Wel ervaart Jacques dat er een trend in de 
maatschappij, en daarmee in de chemiesector 
is naar een meer Angelsaksische bedrijfscultuur. 
Jacques beaamt dat hierdoor interpersoonlijke 
relaties soms ondergesneeuwd worden door  een 
eenzijdige focus op resultaatgerichtheid en het 

individualisme van onze huidige samenleving. 
Daar helpt de juridisering van de samenleving 
niet bij: als steeds meer zaken worden ingekaderd 
door een overkill aan nieuwe regelgeving die in de 
uitvoering juist belemmerend kunnen zijn, wordt 
de menselijke creativiteit om tot oplossingen te 
komen beperkt. Des te meer ziet Jacques het als 
zijn taak oog te houden voor de intermenselijk-
heid: “Als mensen met een goed gevoel naar 
hun werk gaan en intrinsiek gemotiveerd worden, 
kun je constructief samenwerken en gezamenlijk 
veel bereiken.” 

“Bij belangrijke beslissingen 
wordt het management om 
advies gevraagd in plaats 
van om goedkeuring”

Jeroen beaamt hoe belangrijk mensen zijn als 
asset in de chemiehandel. Bij Grolman Benelux 
is aandacht voor de mens in de afgelopen jaren 
een integraal onderdeel geworden van de formele 
bedrijfsvoering. Een Vision Team heeft gewerkt 
aan een vernieuwde manier van procesbesturing 
in de organisatie. Dat heeft geleid tot een geheel 
nieuw aansturingsbeleid waarbij de mens en zijn 
of haar talenten centraal staat. “Er ligt nu een 
focus op de purpose van mensen, in dialoog zijn 
over waarom we de dingen doen die we doen, 
en hoe we kunnen zorgen dat mensen zichzelf zo 
optimaal mogelijk kunnen ontwikkelen en inzet-
ten bij Grolman.”Specifiek betekent dit dat focus 
wordt gelegd op de rol van mensen, in plaats 
van op hun functie. “Je kunt één functie hebben, 
maar heel veel verschillende rollen. Mensen met 
een verantwoordelijke rol krijgen meer ruimte 
om deze rol optimaal te benutten. Bij belangrijke 
beslissingen ligt de eindkeuze bij de verantwoor-
delijke specialist, en wordt het management om 
advies gevraagd in plaats van om goedkeuring.” 
Deze autonomie leidt ertoe dat mensen zich meer 
betrokken voelen bij de bedrijfsvoering wat result-
eert in een hogere mate van verantwoordelijkheid 
en creatieve vrijheid.

Het getransformeerde aansturingsbeleid betek-
ende voor het management én de medewerk-

INTERVIEW
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ers van Grolman: uit de comfort 
zone treden. Jeroen benadrukt 
dat zoiets niet van de ene op de 
andere dag is gebeurd. Grolman 
is er al bijna vijf jaar mee bezig, 
en pas het afgelopen half jaar 
heeft Jeroen een kantelpunt 
gesignaleerd. “Je moet klein 
beginnen, bij een paar teams. 
En dan zorgen dat het als een 
olievlek over de organisatie ver-
spreidt.” Om de transformatie 
te ondersteunen heeft Grolman 
intern coaches opgeleid. En on-
danks de positieve resultaten 
zijn er ook mensen afgehaakt. 
“Niet iedereen kan meekomen 
in een structuur met minder 
hiërarchie. Het vergt een stukje 
persoonlijk leiderschap waar niet 
altijd iedereen aan toe is.”

Persoonlijk leiderschap is een 
mooi bruggetje naar de vol-
gende vraag – op welke mani-
er zijn jullie zelf geïnspireerd 
geraakt om meer verdieping 
te zoeken?

Een zoektocht naar verdieping 
is volgens beide heren iets 
wat de huidige maatschappij 
steeds meer van ons vraagt. De 
duurzaamheidstransitie speelt 
hier een prominente rol in. Door 
de klimaat- en milieucrisis wordt 
ieder gedwongen dieper na te 
denken over zijn of haar impact 
op de planeet. 

Jacques noemt de bekende 
quote uit het boek ‘De zeven 
eigenschappen van effectief 
leiderschap’ van Stephen Cov-
ey: “Je moet doen wat je kan 
doen binnen je eigen cirkel van 
invloed.” Jacques redeneert: 
“Niemand kan zonder de 
chemische industrie, en de 
chemische industrie heeft de 
wereld veel mooier, efficiënter 
en veiliger gemaakt. Maar je 

moet dit wel op een duurzame 
manier doen. Ook al is Will 
& Co relatief niet groot, we 
kunnen wel onze klanten helpen 
duurzame alternatieven te 
vinden voor de toepassing 
van verschillende chemicaliën. 
Daarom zetten we bij Will & Co 
onder andere in op de ontwik-
keling van een portefeuille met 
duurzame producten, en werken 
we samen met kleine organisa-
ties die mooie plannen hebben 
om bepaalde chemische toe-
passingen biobased, circulair of 
anderszins duurzamer te maken. 

Jacques van Lindonk

Door hen te ondersteu-
nen bij hun road to the  
market vergroten we niet al-
leen het aanbod aan duurzame 
chemische producten en 
levensmiddelenadditieven, maar 
helpen we ook op een dieper 
niveau mee aan de transitie. Hoe 
klein ook, je weet nooit wat één 
positieve verandering teweeg 
kan brengen op grote schaal.” 

Dus als we het goed begrijpen 
heeft duurzaamheid alles te 
maken met persoonlijke ver-
dieping?

Jeroen heeft eigenhandig 
ondervonden dat dit inderdaad 

het geval is. Vanuit de familie 
Grolman kwam het initiatief 
om in 2050 volledige klimaat 
neutraliteit te bereiken door in 
te zetten op circulariteit, omdat 
de familie zich bewust werd van 
de legacy die ze wilden achter-
laten en de rol van de chemie 
in de toekomst. In de Benelux 
betekende dit eerst het intern 
opleiden van mensen richting 
circulariteit, en ook leveranciers 
de kans te bieden deze opleid-
ing te volgen. Al snel kwam het 
besef dat de beoogde tran-
sitie pas echt succesvol zou 
worden als mensen intrinsiek 
zouden begrijpen wáárom dit 
belangrijk is. Op dat moment 
werd het idee geboren om het 
aansturingsbeleid van de organ-
isatie als geheel te transformer-
en. Grolman wilde dat mensen 
binnenin zichzelf gingen voelen 
onderdeel te zijn van de tran-
sitie. 

Jeroen: “Het boek van Frederik 
Laloux, Reinventing Organiza-
tions, is hierbij een belangrijke 
inspiratiebron geweest. Laloux 
laat zien hoe we aan het begin 
staan van een nieuw tijdperk, 
waarin mensen hun authentic-
iteit terug moeten winnen om 
in hun werk weer onderdeel te 
worden van de wereld om hen 
heen. Hij ontwikkelt een organ-
isatiemodel die bedoeld is om 
de kracht van vrijheid, vertrouw-
en en wendbaarheid in mensen 
aan te spreken. Uiteindelijk wil je 
als organisatie gezamenlijk werk-
en aan breed gedragen doelen, 
en het model van Laloux helpt 
daarbij.” 

INTERVIEW
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En zijn er, ter afsluiting, nog andere 
mensen of bewegingen geweest 
waardoor jullie geïnspireerd zijn 
geraakt om zelf ook verdieping te 
zoeken?

Jacques vertelt enthousiast over 
één van zijn voorbeelden uit de  
zakelijke wereld: “Ben je bekend 
met Paul Polman? Hij was tot 2019 
CEO bij Unilever. Hij heeft heel hard  
gewerkt om Unilever te verduurzamen 
over de gehele keten, en met 
succes. Toch botste hij vaak met een 
aantal aandeelhouders die vooral 
gefocust waren op winstmaximali-
satie. Hij heeft in die tijd veel kritiek 
gehad, maar hij is toch heel volhard-
end gebleven in zijn missie. Dat vind 
ik inspirerend.” 

Jacques beaamt dat hij het jammer 
vindt dat een groep aandeelhoud-
ers om puur winstbejag Polman zo 
tegenwerkten. Dergelijke teleurstel-
ling kent hij zelf ook. In zijn carrière 
heeft hij wel eens meegemaakt dat 
zijn eerlijkheid en missiegedreven-
heid niet wederzijds was, ondanks 
het vertrouwen waar hij altijd va-
nuit gaat. “Je ziet toch soms dat 
mensen een eigen agenda hebben, 
en dit vasthouden zonder bereidheid 
om open te staan voor ideeën van 
anderen, en daarmee uitsluitend 
hun eigenbelang dienen.” De hel-
derheid en duidelijkheid waarmee 
Polman ondanks alles als leider is 
doorgegaan ziet Jacques dan ook 
als persoonlijk leerpunt waarmee 
hij graag het interview afsluit. 
“Duidelijk en strak zijn is toch wel 

iets onmisbaars in de zakelijke wereld. 
Dat ben ik niet altijd van nature, maar 
ik heb mij bewust hierin ontwikkeld. 
Natuurlijk geldt ook voor mij dat bedri-
jven resultaat gericht geleid moeten 
worden, anders zullen zij niet over-
leven. Maar het mag niet de enige 
drijfveer zijn.”

Jeroen vertelt hoe hij door de jaren 
heen meer respect heeft gekregen 
voor activisme. “Er zijn frisse en vol-
hardende mensen nodig die blijven in-
zetten op versnelling van de transitie. 
Zonder die mensen worden belang- 
rijke thema’s niet tijdig geagendeerd 
en geaccelereerd.” Jeroen noemt als 
voorbeeld het project The Week, wat 
is begonnen als een initiatief van twee 
vrienden die tijdens de coronapand-
emie Zoom-meetings organiseerden 
om te praten over klimaatverandering. 
Dit project is uitgegroeid tot drie films 
waarin men mee wordt genomen in de 
crisis die we als mensheid tegemoet 
gaan: “Het begint in deel 1 met de 
diepte, de donkerte van de situatie. In 
deel 2 worden we meegenomen hoe 
we hierin terecht zijn gekomen en hoe 
we er nog uit kunnen komen. Deel 3 
is het opbeurende gedeelte waarin 
we leren wat er allemaal mogelijk 
is en al gedaan wordt.” Deze twee 
vrienden hebben eigenhandig een 
beweging gestart waardoor mensen 
op grote schaal worden geïnspireerd 
om iets te doen aan klimaatverander-
ing. Ook binnen Grolman zijn de films 
belangrijk geweest om mensen te 
inspireren. En volgens Jeroen is deze 
inspiratie precies wat er nodig is om 
positieve verandering teweeg te bren-
gen.

Duidelijk en strak zijn is 
toch wel iets onmisbaars 
in de zakelijke wereld

“
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Leden van het VHCP zijn als 
chemiedistributeurs betrokken 
bij het importeren en exporteren 
van chemische stoffen over de 
hele wereld. Dat maakt dat hun 
activiteiten per definitie interna-
tionaal georiënteerd zijn. Het is 
dan ook belangrijk dat chemie-
distributie ook in andere landen 
goed is geregeld. Het gaat dan 
niet alleen om de veiligheid van 
opslag en transport, bijvoor-
beeld door correcte verpakkin-
gen en labelling, maar ook om 
de duurzaamheid in brede zin. 
De inspanningen van het VHCP 
moeten dan ook in breder per-

Veilige en duurzame wereldwijde chemiedistributie
 

spectief worden gezien, niet 
alleen Europees, maar ook 
daarbuiten. Het VHCP is daar-
om aangesloten bij ICTA, dat 
onze industrie op wereldschaal 
verenigt. Bedrijven leren van 
elkaars ervaringen en werken 
samen aan meer ketenverant-
woordelijkheid, bijvoorbeeld 
door goede praktijken te 
schrijven. Sommige dossiers 
die in Nederland spelen blijken 

ook internationaal actueel te 
zijn, waaronder pfas en cyber 
security. Het VHCP profiteert van 
de inzichten die elders al zijn 
opgedaan en andersom delen 
wij ook onze ervaringen. 

In september heeft icta deelge-
nomen aan internationale onder-
handelingen over het toekom-
stig beleid van de Verenigde 
Naties voor chemische stoffen. 
Dit heeft geresulteerd in het zog-
enoemde Global Framework on 
Chemicals. Hierin zetten over-
heden in op het uitfaseren van 
de meest schadelijke stoffen. Zij 
willen tevens landen met zwakke 
handhaving ondersteunen om 
veilig met chemie om te gaan. 
Hierin is ook een rol van onze 
sector weggelegd, vooral in 
het maken van verbindingen 
tussen de schakels in de ket-
en. De komende jaren wordt 

invulling gegeven aan het 
akkoord. Eerste prioriteit daarbij 
is vervuiling door plastics. Op 
dit moment onderhandelen 175 
landen over een verdrag dat 
juridisch bindende elementen 
moet gaan bevatten. Ook dit zal 
zijn weerslag hebben op onze 
industrie. 

Daarnaast werkt ICTA aan het 
Global Responsible Distribution 
programma. Dit moet ‘s werelds 
toonaangevende certificering 
voor chemische distributeurs 
worden. Het moet bedrijven 
overal ter wereld helpen om 
veiliger, gezonder en duurzamer 
te werken. Zowel chemieprodu-
centen als -distributeurs kunnen 
erop vertrouwen dat partners 
met dit certificaat belangrijke 
veiligheidsmaatregelen hebben 
getroffen. Uniek onderdeel van 

ICTA
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het programma is dat niet alleen audits worden 
uitgevoerd bij chemiedistributeurs zelf, maar ook 
bij hun logistiek dienstverleners. Dit zorgt voor 
meer kwaliteit in de keten. Wanneer ICTA dit 
programma heeft afgerond, zullen wij ook VHCP 
meenemen in de werking hiervan en de relatie 
met ons RC-programma toelichten. 

Ook is het, zeker in internationaal verband, 
essentieel om ervoor te zorgen dat gevaarlijke 
chemische stoffen niet in verkeerde handen 
vallen. Daartoe werkt ICTA nauw samen met 
de OPCW, de Organization for the Prohibition 
of Chemical Weapons. ICTA schrijft mee aan 

OPCW richtsnoeren voor veilig transport van  
gevaarlijke stoffen over de weg. Verder heeft ICTA 
deelgenomen aan een congres van Interpol over 
cyberdreigingen voor de chemische sector, kwets-
baarheden in de chemieketen en zelfgemaakte 
explosieven. 

De gelaagdheid van ICTA (wereldwijd),  
Fecc (Europees) en VHCP (Nederland) zorgt ervoor 
dat onze industrie op alle niveaus is vertegen-
woordigd en dat nationale inspanningen ook in-
ternationaal worden afgestemd. Zo voorkomen 
we incidenten, verzekeren we compliance en 
zorgen we voor een toekomstbestendige sector. 

ICTA

Tim Doggett/CBA, Alan Looney/IACI,
Robert Stuyt/ICTA, Jennifer Gibson/NACD

Vertegenwoordiger delegatie Trinidad en Tobago

 ICTA werkt nauw samen met ICCA (International Council of Chemical Associations)
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Responsible Care
Jaarverslag

Responsible Care is een initiatief van de wereldwijde chemische industrie. Het Responsible Care 
programma wordt ingevuld en uitgevoerd door de chemiebedrijven, daarbij ondersteund door 
de branchevereniging. Sinds 1997 is het VHCP aangesloten bij het RC-programma. Ieder lid 
ondertekent de RC-beleidsverklaring waarmee het aangeeft de acht pijlers van het programma 
te onderschrijven. Het VHCP werkt in dit kader samen met ICTA (de wereldwijde vereniging 
voor chemiedistributeurs), de Fecc (de Europese chemische distributeurs branchevereniging) 
en de VNCI (de branchevereniging van de chemische industrie in Nederland).

Elk jaar vullen de VHCP-leden de Responsible Care-enquête in, waarin zij aangeven hoe zij 
hebben gepresteerd op de acht pijlers van Responsible Care. De prestaties van de VHCP-leden 
op deze acht pijlers worden weergegeven in het RC-jaarverslag. Brzo-bedrijven ontvangen 
daarnaast een overzicht van de RC-prestaties op ieder van de 8 pijlers. De prestaties van 
deze bedrijven zijn over het jaar 2022 en voorgaande jaren vergeleken met bedrijven die ook 
werken met grote hoeveelheden gevaarlijke stoffen. Onderstaand wordt een kort overzicht 
van de acht pijlers weergegeven. Het uitgebreide jaarverslag wordt gepubliceerd op de VHCP 
website, www.vhcp.nl 

1 - Wettelijke eisen
Leden moeten in elk geval vol-
doen aan de wet- en regelgeving 
en functioneren in overeenstem-
ming met richtlijnen en goede 
praktijken van het VHCP. Het 
aantal veroordelingen en boet-
es bij VHCP-leden geeft hiervan 
een indruk. In 2022 hebben VH-
CP-leden 2 boetes ontvangen. 
Hierin zijn verkeersboetes niet 
meegenomen. Er is een dalende 
trend zichtbaar sinds 2020.

2 - Risicomanagement
Leden van het VHCP moeten 
ervoor zorgen dat hun eigen 
activiteiten geen onaanvaard-
bare risico’s opleveren voor 
werknemers, dienstverleners, 

afnemers, het publiek of het 
milieu. Daarnaast moeten zij 
bevorderen dat procedures en 
methoden van hun leveranciers, 
klanten en logistieke dienstver-
leners geen onaanvaardbaar 
risiconiveau vormen voor werk-
nemers, klanten, het publiek of 
het milieu. Het aantal Lost Time 
Injuries (LTIs: een werkgerela-
teerde verwonding of ziekte die 
resulteert in bewustzijnsverlies, 
afwezigheid van werk, beperk-

ing van het werk of transfer 
naar ander werk) geven een 
indruk van het aantal inci-
denten per miljoen gewerkte 
uren. In 2022 kwam dit uit op 
5. Dat is een fractie hoger dan 
vorig jaar. Ook dit jaar waren 
er voornamelijk arbo-gerela-
teerde incidenten. Verder is de 
hoeveelheid gevaarlijk afval 
na een stijgende trend in 2021 
weer afgenomen in 2022, 
terwijl de hoeveelheid on-
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gevaarlijk afval is gestegen. Het 
percentage gerecycled afval is 
licht gestegen ten opzichte van 
het voorgaande jaar maar blijft 
net onder de 60%.

3 - Beleid en documentatie
VHCP-leden leggen activiteiten 
vast in documenten en zorgen 
ervoor dat Responsible Care 
een integraal onderdeel is van 
het gezondheids-, veiligheids- 
en milieubeleid. Zo beschikken 
vrijwel alle leden over minimaal 
één managementcertificaat. 
Daarnaast is in 2022 het per-
centage bedrijven dat middels 
een veiligheidsbeoordelingssys-
teem de kwaliteit van hun logis-
tieke dienstverleners beoordeelt 
gestegen.

4 – Productinformatie
De pijler productinformatie 
richt zich op het bieden van 
relevante gezondheids-, veilig-
heids- en milieu-informatie door 
VHCP-leden over producten en 
activiteiten aan hun werkne-
mers, dienstverleners, klanten, 
het bevoegd gezag en het pub-
liek. Dit omvat o.a. veiligheids 
informatiebladen, etikettering 
en transportpapieren. 
Het is niet eenvoudig in-
zicht te krijgen in de invulling 
hiervan, omdat het in wezen een 
kwalitatieve beoordeling vraa-
gt. Daarom wordt gekeken naar 
inspectieresultaten van de ILT 
met betrekking tot veiligheidsin-
formatiebladen in de chemis-
che sector. ILT constateert in 
een risicoanalyse dat bloot-
stelling aan gevaarlijke stoff-
en zorgt voor een hele hoge  
maatschappelijke schade, 
geraamd op €850 miljoen 
per jaar. Volgens de ILT is de 
kwaliteit van veiligheidsinfor-
matiebladen verbeterd, maar 
is nog meer verbetering nodig. 
In 2020 zijn de eisen voor veilig-

heidsbladen aangescherpt. Va-
naf 2023 controleren de ILT, de 
Voedsel- en Warenautoriteit en 
de Arbeidsinspectie of deze 
bladen voldoen aan de nieu-
we eisen. Het VHCP spreekt 
hierover met overheden, de 
VNCI en uiteraard met zijn 
leden.

5 - Opleiding/training
VHCP-leden moeten verzekeren 
dat alle werknemers zich bewust 
zijn van hun verantwoordelijk-
heid en zorgen voor voldoende 
opleiding en training van hun 
werknemers, om te kunnen 
voldoen aan de gezondheids-, 
veiligheids- en milieudoelstel-
lingen. Het aantal RC-gerela-
teerde trainingen dat leden 
jaarlijks aan medewerkers aan-
bieden is in 2022 gestegen naar 
88 trainingsuren. Dit is vooral te 
danken aan een nieuw lid dat 
sterk inzet op training van 
medewerkers.

6 - Calamiteitenplan
Van leden van het VHCP 
wordt verwacht een passend 
calamiteitenplan te hebben 
en te onderhouden. 78% (1% 
meer dan in 2021) van alle VH-
CP-leden beschikt over een 
24-uurs alarmnummer. In 2022 
testte 10% van de bedrijven het 
alarmnummer niet, de rest wel.

7 - Doorlopend
 verbeteringen
VHCP-leden ondersteunen en 
nemen deel aan initiatieven 

die de kwaliteit van chemische 
activiteiten verbeteren, en die 
het gezondheids-, veiligheids- 
en milieubewustzijn verbeter-
en, zowel binnen de eigen 
operaties als bij ketenpartners. 
Het RC-programma is erop 
gericht om de leden bij de les 
te houden om zich continu te 
blijven verbeteren. Dit komt tot 

uitdrukking in het verbeterplan. 
Inmiddels geeft 89% van de 
respondenten aan over zo’n plan 
te beschikken. Dit is hetzelfde 
percentage als het vorige jaar. 
De meeste verbeterplannen 
zijn gericht op veiligheid/risico 
management, training & 
opleiding en duurzaamheid.

8 - Communicatie met de 
samenleving
Tot slot is belangrijk dat 
VHCP-leden communicer-
en met alle betrokkenen over 
de mogelijke impact van hun 
activiteiten, en dat zij reager-
en op zorgen geuit door 
de samenleving. Leden van 
het VHCP communiceren in 
2022 iets meer met de samen 
leving ten opzichte van 2021, 
namelijk 73% (was 66%). Manier-
en van communicatie omvat-
ten: sponsoring, stageplekken, 
overleg met burgemeester en 
omliggende bedrijven, open  
dagen, nieuwsbrieven en school 
bezoeken. Stageplekken, social 
media en overleg met bedrijven 
zijn de drie populairste manieren 
van communicatie.

RC JAARVERSLAG



34

Al sinds 1997 werken het VHCP en zijn leden samen om de veiligheid van de 
chemiedistributie sector te vergroten voor mens en milieu door middel van deelname aan het 
Responsible Care-programma. Ook dit jaar zijn er weer inspanningen verricht om de chemische 
handelssector veiliger, gezonder en duurzamer te maken. Jaarlijks wordt de Responsible Care ‘ba-
rometer’ opgesteld. De barometer beoordeelt hoe actief leden van het VHCP invulling geven aan 
Responsible Care. 

I n  2022  behaa lden  22 
bedrijven een barometerscore 
van meer dan 75 punten. 
Dit komt overeen met 71% 
van het totale ledenaantal, 
tegenover 76 % in 2021. 
Bedrijven die in 2022 de 
v o l l e d i g e  1 0 0 - p u n t e n 
behaalden zijn: Aako, Arkema, 
Azelis, Boom, Brenntag, Breust-
edt, Cimcool, Equilex, Keyser 
& Mackay, Safic-Alcan, Sirius, 
Steenbergen, Synerlogic, Univar, 
VivoChem en Will & Co. Deze 
leden geven maximaal invulling 
aan het Responsible Care-pro-
gramma.

Onderstaande grafiek laat 
de ontwikkeling van de afge-
lopen tien jaar zien: een steeds 
groter deel van de leden 
behaalt een score van meer 
dan 75 punten en steeds mind-

er leden hebben een score van 
minder dan 50 punten. Dit jaar 
scoort een kleiner aantal leden 
100 punten (52% t.o.v. 61% in 
2021). Een groter deel valt nu 
in de categorie 75-99 punt-
en (19% t.o.v. 15% in 2021). 
Uiteraard is het streven van het 
VHCP om ook de komende jaren 
deze positieve trend door te zet-
ten.

Op basis van het Responsible 
Care jaarverslag streeft het VHCP 
in het komende jaar wederom 
naar een barometer waarin ieder 
lid minimaal 75 punten scoort. 
Dit kan op relatief eenvoudige 
wijze worden behaald, namelijk 
door een proactieve houding 
binnen het VHCP aan te nemen 
en een tweetal klankbordbijeen-
komsten bij te wonen. Daarnaast 
zal er structureel aandacht zijn 

Om de maximale score van 100 punten te halen moet een bedrijf:

 Voldoen aan de Third Party Verification-verplichting
 De Responsible Care-enquête invullen
 Minimaal twee klankbordgroepbijeenkomsten bijwonen 
 Actief zijn binnen het VHCP

Barometer

voor continue verbeterplannen 
en een consistente uitvoering 
van de LTI analyse. Ook zijn er 
vragen naar inhoudelijk beleid 
over ZZS, en zullen er meer 
vragen over duurzaamheid en 
maatschappelijke thema’s in de 
enquête worden opgenomen. 
Daarnaast wordt aandacht bes-
teed aan de implementatie van 
de RC-webtool.

Voor een uitgebreid verslag 
verwijst het VHCP naar het 
Responsible Care Jaarverslag 
dat gepubliceerd is op de web-
site, 

www.vhcp.nl.

BAROMETER
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In het Responsible Care jaarverslag over 2022 werd voor het eerst aan de VHCP-leden 
gevraagd naar de manier waarop men kiest voor hun ketenpartners. Op de vraag hoe 
de leden hun leveranciers (principalen) beoordelen geeft 96% van de respondenten 
aan een beoordelingssysteem hiervoor te gebruiken. In dit systeem wordt vooral 
gekeken naar kwaliteit, compliance en risico’s. Daarnaast antwoordt 35% dat zij hun 
leveranciers verzoekt een gedragscode te ondertekenen, 19% van hen vereist van 
hun leveranciers dat zij hun duurzaamheidsprestaties verbeteren. Ook werkt 96% van 
de respondenten met een beoordelingssysteem voor logistieke dienstverleners. In 
dit systeem wordt bij de meeste VHCP-leden gekeken naar kwaliteit en compliance.  

Hoe kiezen VHCP-leden
hun ketenpartners?
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